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ACTA PLE NÚM. 2/02 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 28 DE 
FEBRER DE  2002 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 28 DE FEBRER DE 2002 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-vuit de febrer de dos mil dos, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 1/02 corresponent a la sessió 
ordinària del dia 31 de gener d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 



 3

 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 284/02 de data 16 de gener 
 
 “Vist l’acord del Ple Municipal de data 20 de desembre de 2001, pel 
qual es canvia la forma de gestionar l’activitat relativa al foment i promoció de 
la formació ocupacional i gestió dels plans d’ocupació en col·laboració amb 
institucions públiques i privades amb efectes 1 de gener de 2002, i es 
procedeix a assumir la gestió directa de l’esmentada activitat a través dels 
serveis centrals de l’Ajuntament, 
 
 Atès que com a conseqüència d’aquesta decisió es va procedir a la 
subrogació dels contractes laborals subscrits per l’empresa municipal PRECSA 
per la realització de la gestió esmentada, 
 
 Atès que atendre aquests serveis es va preveure a la plantilla 
municipal per l’exercici 2002 tres places de tècnic de treball, de les quals pel 
sistema de subrogació s’han cobert dos, 
 
 Atès que per poder garantir el normal funcionament del servei es del 
tot necessari cobrir el lloc de treball vacant amb un professional que reuneixi 
el requisits pel seu desenvolupament i disposi de l’experiència requerida en 
aquesta àrea de treball, 
 
 Atès que la Sra. Mª. Dolores Márquez Vázquez, ha prestat serveis 
com Tècnic Mig d’Inserció a l’empresa municipal PRECSA pel 
desenvolupament i execució del programa de l’àrea de formació durant l’any 
2001, 
 
 Atès les retribucions establertes al servei de formació i inserció 
laboral, que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat subrogarà a partir de l’1 de 
gener de 2002, pel joc de treball que ocupi la Sra. Márquez,  
 
 Atès que en la confecció de la proposta del pressupost per l’exercici 
2002 s’ha previst la partida pressupostària 21 322E0 13000 de Personal 
laboral/Treball-Formació, per atendre el cost de l’esmentada subrogació, 
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 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4è del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la funció de Tècnic/a Mig d’Inserció. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal de la senyora Mª. 
Dolores Márquez Vázquez, per cobrir interinament una plaça de Tècnic/a de 
Treball, des del dia 01/01/2002 i fins tant no es proveeixi definitivament en la 
forma prevista en l’article 88 del “Reglament del personal al servei de les 
Entitats Locals” o s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en 
l’article 24 del Reglament anteriorment indicat. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Tècnic Mig d’Inserció, amb una dedicació setmanal de 40 hores. 
 
 Quart.- Assignar a l’esmentada empleada les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar, consistents en 1.103,15 euros 
mensuals, inclosos tots els conceptes, d’acord amb les disposicions legals 
vigents. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al de 
Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que aquest decret fa referència a una nova plaça que és producte 
de la subrogació de contractes fets per a la creació de l’Àrea d’Ocupació, i ara 
es fa una contractació interina mentre que es convoca aquesta plaça.  
  
 
 
 2.2.- Decret núm. 539/02 de data 29 de gener 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament, per a l’exercici 2002, 
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 Atès el que es va preveure en l’acord del Ple Municipal de data 20 de 
desembre de 2001, referent al catàleg de llocs de treball del personal 
funcionari, personal eventual i personal laboral per l’exercici 2002, de 
l’Ajuntament i dels Organismes Autònoms, 
 
 Atès el que preveu l’article 20 de la Llei  27/2001, de 27 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2002, 
 
        Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut conferides 
en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, 
mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aplicar el que preveu l’acord del Ple Municipal de data 20 
de desembre de 2001 referent al Catàleg de Llocs de Treball per l’exercici 
2002, pel que fa al personal funcionari, personal laboral i personal eventual al 
ajustar-se el seu contingut amb el que preveu l’esmentat Llei de Pressupostos 
Generals de l’Estat pel que fa a l’increment retributiu del personal per aquest 
exercici, així com els complements específics per delegació de funció i serveis 
extraordinaris, amb efectes del dia 1 de gener de 2002,  
 
 Segon.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral eventual i interí per a l’exercici 2002, referides al lloc de 
treball i complement de productivitat, incloses les pagues extres i serveis 
extraordinaris, amb efectes 1 de gener de 2002, amb l’excepció del personal 
contractat per serveis determinats i pels programes concrets. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquest decret fa referència a l’aplicació de 
l’increment de les retribucions del personal que preveu la Llei. 
 
 
 

2.3.- Decret núm. 547/02 de data 30 de gener 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la proposta de provisió interina d'una plaça vacant d’Educadora Social en la 
plantilla de personal laboral d’aquest Ajuntament. 
 
 Atès que a la plantilla de personal laboral per l’exercici 2002 es va 
crear una nova plaça d’Educador/a Social per poder seguir atenent les noves 
necessitats del servei detectades a l’exercici anterior, i que varen provocar que 
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es tingués que contractar eventualment els serveis d’una professional durant 
el darrer trimestre de l’exercici passat, 
 
 Atès que una demora en la contractació d’un professional per 
atendre aquest servei comportaria que no es podria atendre a un important 
nombre de població de la ciutat que precisa l’atenció que se li ha estat donant 
durant el darrer trimestre de l’exercici passat, al no poder ser atès pels altres 
professionals del servei que estan destinats a altres programes d’acció 
 
 Atès que la Cap Tècnic de Serveis Socials proposa la contractació de 
la Sra. Emma de la Haba Vacas que reuneix el perfil i condicions laborals per 
poder atendre amb diligència aquesta activitat, com Educadora Social, després 
d’un procés de selecció intern realitzat segons les dades facilitades pel Col·legi 
professional d’Educadors i Educadores de Catalunya. 
 
 Atès el contingut de l’informe emes a l’efecte pel Departament de 
Recursos Humans, en relació a aquesta necessitat. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 21 315P3 13000 de Personal laboral / Infància-Adolescència. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la funció d’Educadora Social en el departament de Serveis Socials. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal de la senyora Emma de 
la Haba Vacas, per cobrir interinament una plaça d’Educadora Social, des del 
dia 16/01/2002 i fins tant no es proveeixi definitivament en la forma prevista 
en l’article 88 del “Reglament del personal al servei de les Entitats Locals” o 
s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del 
Reglament anteriorment indicat. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Educadora Social del Departament de Serveis Socials, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
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 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu 
Cap, al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.” 
 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que l’acord té per objecte cobrir una nova vacant  
d’educadora social.   
 

 
 

 2.4.- Decret núm. 551/02 de data 30 de gener 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal i posterior baixa maternal de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, Sr./a.  Yolanda Farnes Caminero, que ocupa 
una plaça de Telefonista, als efectes de garantir el normal funcionament, 

 
 Atesa la necessitat organitzativa de cobrir interinament l’esmentada 
plaça, per poder garantir el normal funcionament de la centraleta d’aquest 
Ajuntament, 

 
Atès que la persona proposada és el/a senyor/a Rosó Guardiet 

Valenzuela, al reunir les condicions del lloc de treball  per tenir el 
reconeixement de disminuït i haver estar proposada per l’Organització ONCE 
per l’experiència en el tipus de centraleta que té aquest Ajuntament. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 121A1 13100 de Personal laboral eventual / Org. I Rec. 
Humans. 

 
Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 

al Servei de les Entitats Locals així com els articles 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4è del Reial Decret 2720/1998. 

 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la funció de Telefonista. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Rosó Guardiet Valenzuela, en qualitat de Telefonista, perquè 
substitueixi a la titular del lloc de treball senyora Yolanda Farnes Caminero, 
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des del dia 21/01/2002 fins la seva reincorporació efectiva a la funció, o s’hagi 
de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Telefonista de Casa Consistorial, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en l’acord de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a la interessada, al 
Departament de Qualitat i Oficina d’Atenció al Ciutadà, al de Recursos 
Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, al 
Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos Humans 
als efectes adients.” 
 
  
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que aquest decret fa referència a cobrir una baixa per maternitat 
en la funció de telefonista.  
 
 
 
 3.- Ratificar la Resolució de l’Institut Municipal d’Educació 
núm. 34/02 de data 30 de gener, mitjançant la qual s’aplica el que preveu 
l’acord del Ple Municipal de data 20 de desembre de 2001, referent al 
Catàleg de Llocs de Treball per l’exercici 2002, pel que fa al personal 
laboral de l’IME. 
 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament, per a l’exercici 2002, 
 
 Atès el que es va preveure en l’acord del Ple Municipal de data 20 de 
desembre de 2001, referent al catàleg de llocs de treball del personal 
funcionari, personal eventual i personal laboral per l’exercici 2002, de 
l’Ajuntament i dels Organismes Autònoms, 
 
 Atès el que preveu l’article 20 de la Llei  27/2001, de 27 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2002, 
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 Aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que li confereix l’article 
21 de la Llei 7/1985,  de 2 d’abril i els Estatuts de l’Institut Municipal 
d’Educació 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Aplicar el que preveu l’acord del Ple Municipal de data 20 
de desembre de 2001 referent al Catàleg de Llocs de Treball per l’exercici 
2002, pel que fa al personal laboral d’aquest Institut, al ajustar-se el seu 
contingut amb el que preveu l’esmentat Llei de Pressupostos Generals de 
l’Estat pel que fa a l’increment retributiu del personal per aquest exercici, així 
com els complements específics per delegació de funció i serveis 
extraordinaris, amb efectes del dia 1 de gener de 2002,  
 
 Segon.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral temporal per a l’exercici 2002, referides al lloc de treball i 
complement de productivitat, incloses les pagues extres i serveis 
extraordinaris, amb efectes 1 de gener de 2002. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i al Consell Executiu de l’I.M.E,  en la primera sessió que celebri, 
per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquesta resolució fa referència a aplicar 
l’increment de les retribucions del personal de l’IME. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 4.- Assignar el nom de plaça d’Extremadura a l’espai obert entre 
l’avinguda Sant Ildefons, avinguda Salvador Allende i carrer Empordà. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist els escrits rebuts de l’Asociación Cultural Extremeña San 
Isidro Labrador i l’Associació de veïns La Gavarra, mitjançant els quals 
suggereixen com a nom de plaça d’Extremadura l’espai obert entre l’avinguda 
Salvador Allende, carrer Empordà i avinguda Sant Ildefons  
 
 Atès la necessitat de designar nom a aquesta nova plaça a l’objecte 
de procedir a la seva incorporació en el nomenclator general de la nostra 
Ciutat. 
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 A la vista de tot això, la Comissió Informativa de Règim Interior, 
Comerç i Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Designar amb el nom de plaça d’Extremadura, a l’espai 
obert entre l’avinguda Salvador Allende, carrer Empordà i avinguda Sant 
Ildefons. 
 
 Segon.- Sotmetre a exposició pública durant el termini de quinze 
dies, perquè els afectats puguin presentar les reclamacions i suggeriments que 
estimin convenients. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Associació de Veïns del 
Barri  Gavarra i a l’Asociación Cultural Extremeña San Isidro Labrador i als 
Departament Municipals afectats.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que fa referència a un espai en el qual -
com tothom sap- s’està construint un pàrquing, i en la part superior d’aquest 
pàrquing s’està construint una nova plaça. 
 
 Tots pensàvem que aquest espai ja tenia nom però mirant els 
documents administratius vam veure que no ho tenia i paral·lelament a això 
va haver una proposta realitzada pels membres de l’Asociación Cultural 
Extremeña San Isidro Labrador, de què es pogués posar en aquesta plaça el 
nom de la comunitat autònoma d’Extremadura. 
 
 Així mateix va haver una proposta de l’Associació de Veïns de 
Gavarra que feia referència a què assignéssim a aquesta plaça el nom de Plaça  
Ernest Lluch, però tampoc tenien cap inconvenient en què se li denominés 
plaça d’Extremadura, i, per tant, un cop fetes les valoracions pertinents sobre 
quina era la denominació més oportuna, hem considerat portar al Ple 
l’assignació del nom de la plaça d’Extremadura a aquest espai.      
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està d’acord i no té 
cap inconvenient, i més si s’ha demanat per part d’una Entitat, encara que 
també pel que fa a l’altre nom coincideix en què se li havia de donar el seu 
nom a un altre centre potser més dinàmic. 
 
 Se’n parla del dia tres per a inaugurar però jo ho veig difícil. Intervé 
en aquest moment el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, per manifestar 
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que no serà el dia tres, s’està fixant la data en funció de com s’estan 
desenvolupant les obres. 
 
 En aquest sentit, continua manifestant el Sr.  Flórez, me’n vaig 
queixar i molt pel tipus de plaça que s’ha fet, sobretot, perquè hi havia un racó 
-que sembla ser que això de la diversitat molesta a alguns- que era preciós i 
que podia formar part d’aqueixa plaça i d’una cosa que s’ha eliminat que 
estava feta recentment per ser substituïda per una altra cosa que 
indubtablement no tindrà ni molt menys la bellesa que tenia. És una despesa 
innecessària i crec que s’hauria d’haver buscat una solució perquè allò 
romangués allí. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 5.- Aprovar inicialment la modificació de l’article 19 del 
Reglament de l’Arxiu Municipal. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que en data 30 de juny de 1994 el Ple Municipal va aprovar 
inicialment el Reglament de l’Arxiu Municipal de Cornellà de Llobregat, el qual 
es va sotmetre a exposició pública i no havent-se produït reclamacions ni 
suggeriments, es va produir la seva aprovació definitiva, publicant-se el seu 
text al Butlletí Oficial de la Província núm. 70 de data 23 de març de 1995. 
 
 Vist que durant el període transcorregut des de l’aprovació del 
Reglament esmentat, s’han produït modificacions legislatives que incideixen, 
en part, en el text del Reglament vigent, fent palesa la conveniència de 
procedir a la modificació d’algun dels seus preceptes que regulen, en concret, 
l’avaluació, tria i eliminació de la documentació. 
 
 Atès el contingut dels articles 4 i 5 del Decret 128/1994, de 16 de 
maig, pel qual es modifica el Decret 117/1990, de 3 de maig, sobre avaluació i 
tria de documentació de l’Administració Pública, en els quals s’estableix el 
cicle de la documentació de l’Administració Local i quina és la documentació 
objecte d’avaluació i tria. 
 
 Atès així mateix el contingut de l’article 9 de la Llei 10/2001, de 13 
de juliol, d’Arxius i Documents, assenyala que, una vegada concloses les fases 
activa i semiactiva, s’ha d’aplicar a tots els documents públics la normativa 
d’avaluació, en base a la qual es determina la seva conservació, en funció del 
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valor cultural, informatiu o jurídic o bé la seva eliminació, havent de seguir-se 
el procediment establert reglamentàriament per a la seva eliminació. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 22 paràgraf d) de 
la Llei 7/1985 (en la redacció donada per la Llei 4/1999) i l’article 63.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, correspon al Ple de la 
Corporació l’aprovació de les Ordenances i Reglaments. 
 
 Atès que en aplicació d’allò que disposa l’article 60 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, l’aprovació i modificació de les 
Ordenances requereix una vegada aprovada inicialment, un període 
d’informació pública i audiència als interessats els efectes que es puguin 
presentar reclamacions i suggeriments establint que, en cas de no haver-hi 
cap, l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció de 
l’article 19 del Reglament de l’Arxiu Municipal, el qual restarà amb el 
contingut següent: 
 
 
 Article 19è.- L’avaluació tria i eliminació de la documentació. 
 
 La tècnica arxivística considera l’avaluació, tria i eliminació de la 
documentació un procediment necessari per garantir la conservació del 
patrimoni documental. A tal efecte i d’acord amb el Decret 128/1994 del 
Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, s’hauran de tenir en 
compte les següents directius generals:   
 

1. Com a norma general, no pot ser objecte d’avaluació i tria la 
documentació anterior a l’1 de gener de 1940. Només en casos 
excepcionals degudament justificats, la Comissió Nacional 
d’Avaluació i Tria de Documentació pot avaluar documentació de 
major antiguitat. 

 
2. No pot ingressar als arxius històrics cap document que no hagi 

estat prèviament avaluat. 
 
 Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública i audiència 
als interessats per un termini de 30 dies a efectes de reclamacions i 
suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent edicte al Butlletí Oficial 
de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en un diari de 
gran difusió de la província i al tauler d’Anuncis de la Corporació, 
transcorregut el qual sense haver-se presentat cap reclamació o suggeriment, 
s’entendrà aprovat definitivament sense necessitat de nou acord. 
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 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació es publicarà 
íntegrament el seu text al Butlletí Oficial de la Província i s’inserirà anunci al 
Diari Oficial de la Generalitat, als efectes de la seva entrada en vigor 
transcorregut el termini previst a l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a 
la Generalitat de Catalunya, als efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis del Ens Locals de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que com sigui  que ens estem plantejant 
en aquests moments -per temes de funcionalitat i d’espai- posar en marxa una 
Comissió que ja està aprovada pel Ple, (la Comissió de Tria, Avaluació i 
Eliminació de Documents Administratius) revisant el Reglament ens vàrem 
adonar que hi ha un article que s’ha d’adaptar als decrets apareguts 
últimament i que fan referència a la data a partir de la qual els documents ja 
no tenen cap obligació de guardar-se. L’únic que es fa és una modificació del 
Reglament en aquest sentit d’adaptació a l’actual situació jurídica, prevista en 
els decrets de la Generalitat.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 6.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 3/2002, 
per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
del Departament de Serveis Socials, de data 7 de febrer d’enguany, motivada 
per la necessitat de la nova codificació de la partida pressupostària “Treballs 
tècnics/serveis domiciliaris”, que passarà a ser partida de subvenció 
nominativa, per un import de 30.051euros. 
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 Vista la proposta de modificació de crèdit per crèdit extraordinari, 
de Via Pública, Manteniment i Serveis i Planificació i Comptabilitat, en la qual 
es demana la creació de dues partides nominatives de transferència de capital 
per fer front a les reparacions de dues parròquies de Cornellà, a càrrec de 
baixes d’altres partides de Via Pública. 
 
 Vista la necessitat de creació de partida nova d’inversions, no 
prevista inicialment al Pressupost, per a l’adquisició d’una fotocopiadora nova 
pel Departament de Formació, atès que el seu contracte de renting ha 
finalitzat. 
 
 Atesa la recepció de la subvenció de la Unió Europea mitjançant els 
Fons de Cohesió, per finançar el projecte 20002140000005 Reurbanització del 
Centre Riera en un 80%, que provoca canvis de finançament en determinats 
projectes. 
 
 Vist l’escrit de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, 
sol·licitant la creació d’una partida nominativa de transferència de capital al 
C.E.I.J. LA GAVINA a l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, a càrrec de la 
partida pressupostària 14.431A0.6320304 –“Reformes edificis cedits a 
entitats”, per un import de 24.040,48 euros. 
 
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2002. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 3/2002 per 
crèdit extraordinari  amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses que es 
proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                             Consignació                                             Consignació 
Partida Descripció                                              actual             Altes              Baixes            final 
32.322D0.22728 TREBALLS TECNICS/ 
 SERVEIS DOMILIARIS 30.051,00 ------ 30.051,00 0,00 
32.315P2.48980 SUBVENCIÓ FUND.DOMICILIA 0,00 30.051,00 ----- 30.051,00 
14.431A0.6320304 REF.EDIFICIS CEDITS ENTITAT 150.253,00 ------ 26.980,63  123.272,37 
75.463E0.78007 TRANSF.CAP.PARRÒQUIA 
 SANTA MARIA 0,00 20.915,22 ------ 20.915,22 
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75.463E0.78015 TRANSF.CAP.PARRÒQUIA 
 VERGE DEL PILAR 0,00 6.065,41 ------ 6.065,41 
26.322E0.62501 ADQ.FOTOC./FORMACIÓ 0,00 12.020,24 ------ 12.020,24 
72.011A0.31000 INT.PRÈSTECS LLARG/TERM. 381.594,86 ------ 12.020,24  369.574,62 
75.451D0.78013 TRANSF.CAP./ESPLAI LA GAVINA 0,00 24.040,48 ------ 24.040,48 
14.431A0.6320304 REF.EDIF.CEDITS A ENTITATS 150.253,00 -------24.040,48  126.212,52
 TOTAL  93.092,35 93.092,35 
 
 
RESUM PER CAPÍTOLS: 
 
CAPÍTOL/DESPESES                      ALTES BAIXES 
 
II.- COMPRA BÉNS I SERVEIS   30.051,00 
III.- DESPESES FINANCERES  12.020,24 
IV.- TRANSFERÈNCIES CORRENTS 30.051,00 
VI.- INVERSIONS REALS  12.020,24 51.021,11 
VII.- TRANSFERÈNCIES CAPITAL 51.021,11 
 
 
 
 Segon.- Que el projecte 20002140000005 Reurbanització del Centre 
Riera, finançat en un 80% pel Fons de Cohesió i 20% amb recursos propis, 
deixa disponible l’aportació de la que abans es financiava de la Mancomunitat 
de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona (MMAMB), la qual, a partir 
d’ara finançarà el projecte 19982510000031 Urbanització Polígon Quitllet (1ª 
fase). S’adjunta annex amb els percentatges i imports dels nous finançaments 
de cada projecte. 
 
 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora 
de les Hisendes Locals. 
  
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que es tracta de dotar amb 30.051 
euros a la subvenció a la Fundació Domicilia perquè es puguin aplicar  en 
serveis d’assistència domiciliària a persones de la tercera edat. També una 
dotació de 20.915 euros per a la Parròquia Santa Maria per fer unes reformes 
en les instal·lacions de la Parròquia, així com 6.065 euros per a la Parròquia 
Verge del Pilar. Així mateix la compra d’una fotocopiadora per l’Àrea de 
formació ara incorporada a l’Ajuntament, que estava abans a Precsa, la 
fotocopiadora que es fa servir essencialment per tot el que és el material dels 
apunts dels alumnes i, per tant, és la fotocopiadora més important de l’àrea de 
formació, per 12.020 euros, i, finalment, una dotació per 24.040 euros per 
l’esplai la Gavina, per unes reformes en l’edifici on està ubicat. 
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 Tot això suposa un total de 93.000 euros –aproximadament uns 
16.000.000 de pessetes- que estan finançats per baixes de partides del 
pressupost. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup vol manifestar –per 
segona vegada- el seu absolut desacord amb subvencionar a l’església catòlica, 
i ja vam protestar temps enrere quan la majoria política del plenari de 
l’Ajuntament va aprovar regalar un terreny públic a l’Església Catòlica perquè 
fes un nou temple, que suposo que edificaran aviat, i ara ens trobem amb 
dues modificacions per tal de poder fer obres a dos temples de la Ciutat. 
 
 Considerem que en un Estat laic, en una ciutat laica, no té cap 
sentit subvencions d’aquest tipus. Podríem entendre un conveni del Govern de 
la ciutat amb l’Església Catòlica per endegar algun projecte de caràcter social, 
-possiblement tindria sentit,  caldria discutir-lo i podria ser que entenguéssim 
que val la pena subvencionar-lo, col·laborar-hi i ajudar-, però no entenem que 
a l’any 2002 l’Ajuntament de Cornellà hagi de subvencionar les obres de 
reforma de dos temples de l’Església Catòlica. Amb la mateixa fermesa diem 
això -malgrat que segurament pot semblar políticament poc correcte-, de la 
mateixa manera que direm que no d’aquí a uns mesos, d’aquí a uns anys, 
quan altres comunitats religioses demanin ajut de diner públic per a 
reconstruir esglésies. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
està d’acord i, a més, voldria fer una reflexió. L’Església Catòlica, de moment a 
Cornellà, crec que la majoria de gent l’utilitza, i per desgràcia o per alegria, la 
fem servir quan naixem i quan morim, i evidentment, s’ha de col·laborar amb 
ells igual que col·laborem amb les diferents associacions que hi ha en la 
nostra Ciutat. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que queden reflectides a l’acta les observacions que s’han fet pels 
diferents Portaveus, i hem de tenir present que, de fet, les tres subvencions 
són, una per a un esplai que l’edifici també és de l’església, però té una 
determinada funció. 
 
 Pel que fa referència als temples, una és una petita subvenció per 
acondicionar un temple de la nostra Ciutat que té també una determinada 
funció social a Sant Ildefons, i l’altra és per posar una mica decent les 
vidrieres d’un edifici catalogat, que forma part del patrimoni arquitectònic 
d’aquesta Ciutat, ja que aquest Ple ho va voler així en el seu moment i, per 
tant, no és una subvenció perquè facin el que vulguin sinó que és una 
subvenció en concret per a aquesta part de les torres que haurien de tenir 
vidres  i que tenen totxanes, i és perquè tinguin una altra imatge, ja que forma 
part del  catàleg i del patrimoni arquitectònic de la nostra Ciutat.      
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’ERC 
senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 7.- Aprovar el Text Refós del Pla Especial de l’illa delimitada 
pels carrers avinguda de la Fama, Ferrocarrils Catalans, carrer Segrià i 
carretera de l’Hospitalet del Polígon Almeda de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'expedient del Pla Especial de l'illa delimitada pels carrers 
avinguda de la Fama, passeig dels Ferrocarrils, carrer Segrià i carretera de 
l'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut a instància privada per les 
empreses propietàries del sòl (Bouygues Inmobiliaria en representació de 
Germon, S.L., i Proemio, S.L.) i redactat per l'arquitecte Ignasi Veciana 
Gramunt.  
  
 Vist l’acord plenari de data 27 de setembre de 2001 d’aprovació 
provisional i posterior remissió del mencionat expedient a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, per a la seva aprovació definitiva. 
 
 Vist l’acord de la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, en sessió de 
data 12 de desembre de 2001, mitjançant el qual  suspèn la tramitació de 
l’aprovació definitiva del mencionat Pla Especial,  fins que mitjançant la 
presentació d’un text refós s’incorpori l'avaluació i concreció de les 
infraestructures i els serveis necessaris per a la transformació de l'ús 
industrial, així com les plus-vàlues generades que ha de recuperar la 
col·lectivitat, i la manera d'obtenir-les. En cas que no fossin necessàries 
s'haurien de preveure espais públics de cessió en la proporció prevista en els 
reiterats dictàmens de la Comissió Jurídica Assessora. 
 
 Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic 
d’Urbanisme Habitatge i Infraestructures de data 19 fe febrer d’enguany 
mitjançant el qual posa de manifest que: 
 
“L'expedient de text Refós, incorpora les prescripcions indicades anteriorment, 
en concret: 
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S'estableix, a proposta de l'Ajuntament de Cornellà, que les plus-vàlues a 
recuperar per la col·lectivitat, en motiu de l'ampliació d'usos sobre les dues 
parcel·les de l'illa, incloent l'ús d'oficines, serà de 30 euros per m2 de sostre. 
Això representa un pagament per part dels promotors a l'Ajuntament de 
506.040 euros, que repartits en funció del sostre de cada parcel·la són: 
219.360 euros a abonar per Germon SL, i 286.680 euros per Proemio SL. Per 
garantir el pagament de les plus-vàlues compromeses pels promotors, cada un 
d'ells lliurarà a l'Ajuntament un aval bancari per l'import que respectivament 
els correspon. 
 
 S'estableix que les plus-vàlues anteriorment esmentades seran 
recuperades per la col·lectivitat mitjançant el cofinament per part dels 
promotors, juntament amb l'Ajuntament, de les obres de millora 
d'infrastructures al sector industrial Almeda. Es concreta que les 
infrastructures necessàries a millorar seran d'eixamplament i adequació de 
ferms de calçades i voreres per vianants, i conseqüentment millores en les 
instal·lacions d'enllumenat, senyalització vial i mobiliari urbà. L'àmbit 
d'aplicació de les plus-vàlues aportades pels promotors és l'indicat en el plànol 
topogràfic que s'adjunta a l'expedient. 
 
 L'expedient de Text Refós del Pla Especial de l'illa citada, redactat 
per l'arquitecte Ignasi Veciana Gramunt, en compliment de l'acord de la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona i seguint les instruccions de l'Ajuntament 
de Cornellà sobre el montant de les plus-vàlues i l'àmbit d'aplicació d'aquestes 
plus-vàlues, està complert i per tant a criteri del tècnic signant es pot procedir 
a la seva aprovació pel Ple.” 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria Urbanística i 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril Reguladora de les Bases del Règim Local , el 
President de la Comissió  Informativa d'Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar el Text Refós del Pla Especial de l'illa delimitada 
pels carrers avinguda de la Fama, passeig dels Ferrocarrils, carrer Segrià i 
carretera de l'Hospitalet, de Cornellà de Llobregat, promogut a instància 
privada per les empreses propietàries del sòl (Bouygues Inmobiliaria en 
representació de Germon, S.L., i Proemio, S.L.) i redactat per l'arquitecte 
Ignasi Veciana Gramunt.  
 
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona per la seva aprovació definitiva. 
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 Tercer.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que l’Ajuntament i la Generalitat coincideixen en què, 
quan hi ha un canvi de qualificació -en aquest cas una ampliació d’usos que a 
part de l’industrial incorpora el terciari- al marge que coincideixi amb l’interès 
de transformació d’una part de la ciutat que aquí és l’avinguda de la Fama, 
entenem que una part de les plus vàlues que es generen han de ser revertides 
en l’interès públic. 
 
 Allò que fa el Text Refós és fixar la reversió mitjançant una  
participació dels promotors en la futura urbanització de la carretera de 
l’Hospitalet de 81.000.000 de pessetes per contribuir a l’interès públic i, 
d’aquesta forma se’n dóna compliment a la demanda que feia respecte a 
l’aprovació definitiva la Direcció General d’Urbanisme i la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona.       
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 8.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità 1976 del sector d’equipaments Ribera de Cornellà de 
Llobregat, redactat pels serveis tècnics de la Direcció de Serveis 
d’Ordenació Urbanística de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana. 
 
 DICTAMEN 
       
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació  de la Modificació puntual 
del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976, al sector 
d’Equipaments Ribera de Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics 
de la Direcció de serveis d'Ordenació Urbanística de la Mancomunitat de 
municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona. 
    
 Vist l'acord plenari de data 25 d’octubre de 2001 mitjançant el 
qual s’aprovava inicialment l’esmentada Modificació així com la seva 
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publicació en el Butlletí Oficial de la Província (23-11-2001), el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya (27-11-2001)i el Periodico de Catalunya (20-
11-2001), per un període d’un mes, així com la petició d’informe a la Direcció 
General de Carreteres de la Generalitat de Catalunya i a la Secretaria d’Estat 
d’Infraestructures i Transport del Ministeri de Foment, a que es refereix 
l’article  57 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol. 
 
 Vist que durant el període d’informació pública s’ha presentat 
al.legació de la senyora Antònia Panella  i Brau, Registre General d’Entrada a 
l’Ajuntament número 3577, de data 6 de febrer de 2002, posant de manifest 
que:  “com a propietària de una finca (parcel·la 124 del polígon 8 del cadastre 
de Rústica de Cornellà de Llobregat) situada a la carretera del Prat, afectada 
per la modificació, no manifesta la seva disconformitat amb el planejament 
en tràmit, tant sols constata  que no se l'ha comunicat l'inici de l'expedient i 
demana ser part interessada en el planejament i com a tal sigui notificada a 
partir d'ara dels expedients urbanístics que afecten a la seva propietat.”  
 
 Vist que per part de la Direcció General de Carreteres de la 
Generalitat de Catalunya no s’ha emès cap informe al respecte. 
 
 Vist l’informe tècnic de l’Àrea  de Planificació de la Secretaria de 
Estado de Infrastructuras del Ministerio de Fomento, posant de manifest 
que: 
 

"Debe incluirse como suelo ferroviario el nuevo trazado de la linea 
Barcelona-Manresa de la qual se adjunta plano de planta", y que 
"debe posponerse la aprobación de la Modificación del Plan 
General hasta que no quede definitivamente aprobado el Estudio 
Informativo de los nuevos accessos ferroviario y viario al puerto de 
Barcelona". 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 20 de febrer de 2002 i referent a 
l’al·legació de la senyora Antònia Pañella i Brau, posant de manifest: 
 

“D'acord al Decret legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova 
la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística, els plans d'iniciativa pública no es obligatori informar 
als privats afectats, ara bé d'acord a la seva petició,  a partir d'ara, 
se li notificarà totes les actuacions urbanístiques que afectin a la 
seva propietat.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 20 de febrer de 2002 i referent a l’informe 
del tècnic de l’Àrea de Planificació de la Secretaria del Estado de 
Infrastructuras del Ministerio de Fomento, posant de manifest: 
 

“L'expedient en tràmit es una modificació de la vialitat existent (clau 
5 a), no es tracta de la modificació dels Sistema d'Infrastructures 
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Ferroviàries, que per altre part no es competència de 
l'Administració local, i a més l'àmbit del nou vial mai es coincident 
amb el nou traçat de la línia Barcelona-Manresa. 
 
L'accés ferroviari al por de Barcelona està a l'altre costat del 
Cinturó del Litoral i l'accés viari (desdoblament del cinturó) s'està 
realitzant per la mitjana interior. En els dos casos no són 
coincidents amb el traçat del nou vial objecte de la Modificació. 
 
Per tant, a criteri del tècnic signant, el citat informe no s'ha de 
prendre en consideració per tractar-se d'àmbits diferents.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 20 de febrer de 2002 i referent a 
l’aprovació provisional de la Modificació Puntual mencionada, posant de 
manifest: 
 

“Per tant, a criteri del tècnic signat, es pot procedir a l'aprovació 
provisional de l'expedient de modificació del Pla general 
metropolità, de 14 de juliol de 1976, al Sector d'equipaments 
Ribera de Cornellà de Llobregat, pel Ple de l'Ajuntament.” 

 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d'Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Vistos els articles 55 i 59 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol pel qual s'aprova la refosa del textos legals vigents a Catalunya, en 
matèria urbanística. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Prendre en consideració l’al·legació de la senyora Antònia 
Pañella i Brau, en el sentit de notificar-la totes aquelles actuacions 
urbanístiques que afectin a la seva propietat. 
 
 Segon.- No prendre en consideració l’informe tècnic de l’Àrea  de 
Planificació de la Secretaria del Estado de Infrastructuras del Ministerio de 
Fomento, per tractar-se d'àmbits diferents. 
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 Tercer.- Aprovar provisionalment la Modificació Puntual del 
Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976, al sector 
d’Equipaments Ribera de Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics 
de la Direcció de serveis d'Ordenació Urbanística de la Mancomunitat de 
municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona. 
 
 Quart.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva 
 
  Cinquè.- Notificar el present acord a la senyora Antonia Peñella i 
Brau, a la Direcció General de Carreteres de la Generalitat de Catalunya, a la 
Secretaria d’Estat d’Infraestructures i Transport del Ministeri de Foment i a 
l’Ajuntament del Prat de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen manifestant que aquesta és l’última de les aprovacions que ha de fer 
l’Ajuntament si és que no hi ha cap requeriment posterior per part de la 
Generalitat de Catalunya. L’Ajuntament del Prat també fa aquest mes 
l’aprovació provisional, i allò que pretén el Pla és dotar d’una vialitat a tot el 
sector que dóna façana a Cornellà amb el Cinturó Litoral, donant compliment 
a un pacte amb els veïns en el sentit de què els futurs trànsits no fossin per 
l’avinguda del Baix Llobregat, sinó per una nova via que fos en paral·lel, en la 
mesura del possible, amb el Cinturó Litoral. Aqueixa nova via aniria de la 
rotonda de la sortida de Cornellà en la carretera de Sant Boi fins a la futura  
rotonda que és  carretera del Mig, la sortida de la Ronda Litoral  carretera del 
Mig-Cornellà-Hospitalet. També reserva un espai públic en l’avinguda del Baix 
Llobregat per a la futura implantació d’un transport públic de major capacitat,  
ordena els carrers existents en aquest moment en el sector del Parc Esportiu 
Llobregat i crea un nou carrer. El que fem amb aquesta aprovació és fixar les 
bases per a aqueixa vialitat que serà una vialitat necessària a partir de dos, 
quatre o sis anys. 
      
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com sempre ha dit 
estan en desacord, tant en la forma com s’estan portant aquestes coses com 
amb el futur que li estem reservant a aquest espai. 
 
 Potser és un discurs que ja hem fet en més d’una ocasió però, fins 
ara, s’havia parlat d’una part que era el tema que ocupa el parc esportiu. Al 
seu moment es va parlar del tema de la vialitat com una possibilitat, fins i tot, 
quan vam comentar que això era obrir la porta a tot tipus d’especulació en 
aquella pastilla que encara no està ni tant sols expropiada ni planificada. De 
moment d’això en aquesta legislatura res, però ara ja es planteja. 
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 Us vaig a ensenyar tres fotografies que suposen només una part 
d’allò que ja s’allunya  del que fins ara havíeu argumentat per a defensar tot el 
tema del parc esportiu en la zona dels horts. Aquella carretera creuarà això 
que si per a algú és marginal, crec que per a tots els que volem per a Cornellà 
un futur equilibrat i respectant el seu patrimoni natural històric, això s’hauria 
de tenir en compte, però això és només un pas més per a acabar amb la poca 
cosa que tenim.  
 
 Per tant, ens manifestem radicalment en contra perquè, 
independentment de què hi fos imprescindible una comunicació o una 
connexió amb la part de la rotonda, hem dit més d’una vegada que en el pitjor 
dels casos podia anar paral·lela i junt tant a la carretera de Sant Boi fins 
arribar al cinturó i seguir tot junt al cinturó per allà. Es talla pel mig de la 
manera més irracional que puguem pensar en lloc de buscar la manera que 
fer menys dany.  
 
 Això obrirà les portes a qualsevol tipus d’especulació i de nous 
projectes que ja veurem quins són.       
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que suposa que és una reproducció dels arguments 
que hem tingut ocasió d’escoltar dues vegades en el plenari, perquè és la 
tercera vegada que ve aquest tema. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que vol fer una reflexió tenint en 
compte el que diu el company Flórez. Per part nostra hi ha hagut des de la 
primera vegada que es va presentar el projecte de l’equipament esportiu de  
Ribera-Serrallo, hem anat modificant el criteri i al final hem acabant acceptant 
i vam rectificar que era un equipament que la Ciutat necessitava i que, a més 
a més, semblava que fins i tot el projecte s’hi deia amb allò que podia fer 
l’Ajuntament i necessitava la Ciutat. 
 
 Nosaltres –i amb això coincidíem amb EUiA- dèiem  que considerem 
intocables les altres dues pastilles, i efectivament, una vegada parlant amb el 
Tinent d’Alcalde, vam dir que el temps dirà, ja veurem més endavant. 
 
 Per part nostra hi ha hagut bastant de seny d’anar acceptant una 
realitat que d’entrada semblava –potser per problemes de comunicació- que 
era més agressiva del que realment serà, però en canvi, ara ve el problema de 
com resoldre la vialitat i el que no entenem és que, si realment hi ha perill de 
què aquest nou vial justament passa en diagonal i obre perspectives i 
nosaltres considerem que aquell terreny és intocable, doncs és evident que a 
nosaltres ens espanta, perquè qui no diu que això és el Cavall de Troia a la 
possible urbanització?.  Si nosaltres considerem que és una finca intocable, si 
més no, per poder-hi fer coses que no desitgem que s’hi facin, és evident que 
estiguem en estat d’alerta. Lamentem el fet de què com és que tècnicament no 
ha estat possible portar aquí, si més no a manera de preestudi, dues 
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alternatives o tres?, no n’hi havia la possibilitat de fer un estudi o un projecte 
menys agressiu?. 
 
 Sé que una vegada el Sr. Morlanes va dir que això tècnicament no 
podia ser. Potser valdria la pena dir que no pot ser però en canvi ja estudiarem 
la possibilitat de fer-ho d’una manera. Per què no s’ha donat la possibilitat de 
què hi hagués dues alternatives per poder veure si hi havia una menys 
agressiva que l’altra?. 
 
 Ens plantegeu justament una que potser tècnicament és la més 
barata però, en tot cas, això no ho heu dit. Potser és l’única, però crec que 
més enllà que ens creguem la seva opinió, s’ha de demostrar una mica, i no 
amb estudis acabats, però sí amb pre-projectes, o pre-estudis, perquè 
considerem que tallar en diagonal aquelles finques és l’avantsala de la 
urbanització, i per això nosaltres ens abstindrem.          
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup ha 
votat a favor de tot aquest projecte durant tot aquest temps, condicionant-lo a 
què en les expropiacions s’arribés a un acord amb els propietaris d’aquells 
terrenys. 
 
 També ens hem posicionat favorablement perquè evidentment la 
primera zona on va el parc esportiu era una zona degradada i la que jo hi 
havia visitat, i la que ara ens està ensenyant  el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, em preocupa bastant perquè aqueixa part jo no la conec i des d’aquí 
espero l’explicació del Sr. Morlanes i suggereixo als membres de la Comissió 
d’Urbanisme que féssim una passejada per aquella zona i veiéssim “in situ” 
per on, mes o menys, passarà aquest vial. No cal dir que tal com ho explica el 
Sr. Flórez, partirà per la meitat uns terrenys que estic veient totalment 
agrícoles i que obrirà la possibilitat de l’especulació, i, sens dubte, nosaltres 
en aqueixa part del projecte, de moment, ens abstindrem fins que no 
coneguem el posicionament  per tant, espero les explicacions del Sr. Morlanes 
per a prendre una decisió. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que,  quan a vegades escolto als companys, tinc la sensació que jo 
no visc a Cornellà. He passat aquesta tarda per la zona de la formigonera i tinc 
la sensació que vivim en ciutats diferents. 
  
 Dir que la pastilla de la qual estem parlant és un tot homogeni és 
senzillament faltar a la veritat, perquè la pastilla de la que parlem té dos 
trossos diferenciats, allò que era l’antiga formigonera, que està absolutament 
deteriorat, hi ha un petit tros enganxat al Cinturó del Litoral a on hi ha encara 
un cert cultiu. Ara bé, en qualsevol cas, si volem enganxar el carrer-carretera 
al Cinturó del Litoral, ha de passar per aquest tros, i allò que sí que és 
possible que passi per la zona més deteriorada que és on està l’antiga 
formigonera. 
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 Per fixar un posicionament definitivament en aquest tema nosaltres 
sempre hem dit que, per a nosaltres, no era el mateix aquest tros de pastilla 
que el de l’altre costat de la carretera, i per tant, dotem d’una vialitat pactada 
amb els veïns perquè, entre d’altres coses, no tenim cap interès perquè és 
impossible l’autosuficiència alimentària-agrícola a Cornellà. I com creiem que 
això forma part d’un discurs més polític que de la realitat de les coses 
nosaltres seguirem endavant amb el planejament. 
 
 Recordo, continua manifestant el Sr. Morlanes, que sempre parlem 
de participació i nosaltres hem parlat amb els veïns, i els veïns defensen un 
carrer com aquest, per tant, quan parlem de participació també tinguem en 
compte allò que diuen els veïns, i vagin vostès a parlar amb l’associació de 
veïns i els hi pregunten si és que volen que doblem el carrer de l’avinguda del 
Baix Llobregat o si volen que fem aquest esquivament i diran que això és el 
que demanaven. 
 
 Finalment hi ha un altre tema que és que el Sr. Tardà ha dit una 
cosa, -i la sinceritat està fora de tot dubte en les seves paraules-, que en la 
posició respecte al parc esportiu potser van ser una mica immadurs perquè 
sense conèixer el projecte varen dir que no i després quan han vist el projecte 
han dit que estava molt bé. 
 
 Crec que sobre aquests temes hom s’ha de posicionar quan estan 
els projectes,  perquè això és planejament, i avui continuem dient el mateix 
que vam dir la primera vegada, que tenim intenció de realitzar la part que va 
des del parc esportiu del Llobregat fins a allò que serà l’Espanyol perquè, entre 
d’altres coses, costa molts diners tot això i no desenvoluparem la urbanització 
d’aquest sector en aquest mandat. Una altra cosa és que en aquest mandat 
pugui haver, o no, un planejament però la urbanització no es realitzarà en 
aquest mandat.  
 
 Acabo dient una cosa, que els projectes són coses completes, i puc 
entendre que a un li agradi menys el gir aquest que l’idea de fer una carretera 
de circumval·lació o un carrer de circumval·lació, però el carrer de 
circumval·lació és el que fem, i, en segon lloc, reservem terrenys per a una 
futura ampliació del transport públic per a tot aquest sector, i també dotem de 
carrers a tot aquest nou sector incloent algun de vianants. Per tant, crec que 
aquest és un projecte profundament positiu per al futur del barri i així també 
ho han vist els veïns que ahir per la nit, el company Antonio Martínez i jo 
mateix, vam estar amb ells parlant d’això entre d’altres coses. 
 
 Pren novament la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el Sr. Morlanes ha 
començat a referir-se a una zona a la qual jo no m’he referit, al tema de la 
zona de la gravera, perquè això no té res a veure amb l’altre.  Jo he parlat en 
concret d’un tram que és aquest que creuarà pel mig dels camps, a això m’he 
referit i les fotografies que he ensenyat són d’aqueixa zona, estan agafades des 
de la carretereta que va a passar per sota del cinturó al pont de ferro del riu, 
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per tant, no té res a veure una cosa amb l’altra. Aquesta va ser la primera 
proposta que va fer l’associació de veïns i segons paraules textuals teves “no 
ens gastarem mil milions de pessetes en una carretera així, per tant, que se 
n’oblidin de què farem una cosa d’aquest tipus”. Això és així, en alguna 
Comissió o Ple està, no ho sé exactament, però podem buscar-lo. 
 
 En segon lloc dir que nosaltres allò que estem demanant per 
damunt de tot és un debat. Per què no hi ha un debat amb tots els afectats en 
el qual es puguin exposar els diferents punts de vista i a partir d’això es 
treguin totes les conclusions?. 
 
 Recentment he enviat a tots els regidors o, si més no, als 
responsables, una nota que vaig rebre per correu electrònic referida al Diputat 
del PSC, Sr. Oriol Nel·lo que –diuen- és el Conseller del Govern a l’ombra  del 
Sr. Maragall, i ell diu que tres camps de futbol cada dia és inaguantable, i fa 
referència a què, a Catalunya, s’asfalten o s’urbanitzem mil hectàrees cada 
any, i això suposa efectivament tres camps de futbol. Aqueixa és la dinàmica 
encara que ell tota la culpa se la dóna a CiU i el principal àrea on això s’ha 
produït és a l’Àrea Metropolitana. Penso que -com deia en la nota- no hem de 
donar totes les culpes a altres que tenen la seva part, però també als que han 
governat i als que governen l’Àrea Metropolitana i els municipis més 
importants. 
 
 Per tant, una qüestió que ens hem de plantejar és si aquest és el 
futur, perquè aqueixes justificacions són els que han servit perquè la zona 
més rica de tota la conca mediterrània només comparada amb els terres del 
Nil, tot el delta del Llobregat, avui, s’estigui morint sota l’asfalt. Aqueixa és la 
solució?, i això podrà tenir o no importància alimentària i d’altres tipus, però 
aqueix és el futur que estem construint.  
 
 Només vull recordar una cosa, -paraules del Sr. Morlanes-, en el 
Consell Comarcal quan es va presentar l’últim llibre sobre el Parc Agrari, que 
vas dir: “tota aquella Ciutat que no pretengui ser equilibrada, que no 
contempli les diferents fases d’això, això està fora de tot lloc”, i després em vas 
dir en privat que, “Cornellà és a part”       
 
 Finalment intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que li alegra que el Sr. Flórez tingui tant d’interès en allò que diu i 
què li sorprèn perquè, fins i tot, diu coses que jo no dic. En la presentació 
d’aquell llibre vam dir les mateixes coses que diem sempre i és que no tocarem 
ni un sòl qualificat d’agrícola, i a Cornellà l’únic sòl agrícola que hi ha no està 
en cap de les zones de les que vostè parla, que són equipaments, i en les 
pròximes eleccions municipals es pot plantejar gastar-se alguns mils de 
milions de pessetes per fer un hort d’un parell d’hectàrees. Això seria una 
bona inversió sobretot perquè com no hi ha necessitats socials a Cornellà, 
perquè no tenim problemes d’atenció a la gent gran, a la infància, als joves, 
doncs ens podríem gastar mil milions de pessetes per fer un hort d’un parell 
d’hectàrees, i segur que els ciutadans votarien de la forma en què ho han fet. 
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Vull dir que els ciutadans van demanar aquest carrer, l’associació de veïns de 
Riera va demanar aquest carrer i nosaltres vam dir el que hem dit sempre, poc 
a poc, que val molt diner. Primer, farem allò del parc esportiu del Llobregat i 
després, ja veurem, i això de “ja veurem” doncs resulta que està el projecte de 
l’Espanyol i potser, a part del parc esportiu del Llobregat, es fa fins al final. 
Continuem dient exactament el mateix, que nosaltres parlem amb la gent, que 
anem a l’associació de veïns i ens reunim amb els veïns i ens comenten i 
nosaltres comentem, és a dir, jo no estic connectat amb la veritat absoluta 
encara que sé que d’altres sí, però per això parlem amb els veïns, i ells el que 
volen és el que nosaltres farem.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i, amb l’abstenció del Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma.  
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 9 i 
10 es debatran conjuntament. 
 
  
 
 9.- Aprovar provisionalment el Pla Parcial del Sector Millas de 
Cornellà de Llobregat, redactat per l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà Societat Anònima. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’expedient del Pla Plarcial sector Millàs, de Cornellà de 
Llobregat, redactat per EMDUCSA, i que es tramita conjuntament amb 
l’expedient de Modificació del Pla General Metropolità del mateix àmbit. 
 
 Vist l’acord de la Comissió de Govern de data 12 de desembre de 
2001 mitjançant el qual s’aprova inicialment l’esmentat Pla Parcial, així com la 
seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província en data 11 de gener 
d’enguany, i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i El Periódico en 
data 14 de gener de 2002. 
 
  Vist que durant el període d’informació pública s’han presentat 
dues al·legacions a l’esmentada aprovació inicial, una en data 31 de gener 
d’enguany, per part del Sr. Antonio Zapata López, en nom de Servicios 
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Especiales, S.A., i una altra en data 13 de febrer d’enguany, per part del Sr. 
Santiago Giménez Badell, en nom i representació del senyor Santiago Santiago 
Martínez i de la senyora Antonia Santiago Baleta, segons còpia de l’escriptura 
de poder que acompanya, mitjançant les quals manifesta, en primer lloc que 
els seus representats són els actuals propietaris de la finca sita en el Passatge 
Pau Riera, número 1, segons s’acredita mitjançant còpia de l’escriptura  
d’herència de la Sra. Eulàlia Baleta Martorell, que va morir en data 31 
d’octubre de 1999. En segon lloc reconeix que han rebut notificació de 
l’aprovació inicial del Pla Parcial del Sector Millàs, mitjançant la qual han 
tingut coneixement de la modificació del Pla General Metropolità en el mateix 
àmbit, però que en cap moment han estat notificats de forma individual i 
denuncia que els seus representats no han tingut la possibilitat de presentar 
suggeriments ni alternatives a l’expedient de modificació del PGM donat que 
no es va notificar individualment l’acord plenari d’aprovació de criteris previs, 
i, per tant, donat que s’està causant indefensió als seus representants, d’acord 
amb el que estableix l’article 63 de la Llei 30/92, podria comportar la nul·litat 
de les actuacions. Finalment, manifesta que s’ha produït un error de 
superfície de la parcel·la afectada pel Pla Parcial de referència i fa l’advertència 
que en la finca afectada, a més dels propietaris, habiten altres dues famílies. 
 
 Atès l’informe emes pel Tècnic redactor del Pla Parcial en relació a 
l’escrit d’al·legacions presentat pel Sr. Zapata, segons el qual: 
 
 “Basa la seva al·legació en tres qüestions: 

 
a) Detecta una incoherència relativa a la superfície de la finca de la 

seva representada, ja que a la pàg. 8 de la Memòria apareix 2.841 
m2 i en el plànol I-5 apareix amb 2.641 m2, mentre que la 
superfície real és de 2.556 m2. 
 

 Examinada la pàgina 8 i el plànol I-5 no s'ha detectat la suposada 
incoherència, ja que en ambdós apareix amb la mateixa superfície de 2.841 
m2. La discrepància entre la superfície amidada a la base topogràfica i la 
d'escriptura és perfectament admissible. A tal efecte cal dir que el quadre de 
superfícies de finques inclòs a la Memòria i Plànols del Pla Parcial té caràcter 
indicatiu, ja que serà durant l'execució de les previsions del planejament 
(Projectes de Compensació), quan s'hauran de delimitar amb precisió les 
finques aportades, mitjançant el contrast entre els títols de propietat i la 
realitat física constatada mitjançant aixecament topogràfic. 
 

b) No consta clarament l'edificabilitat del solar ni la forma de 
determinar-la, proposant que sigui d'aplicació, sense més, el Pla 
Especial d'Assignació d'Usos vigents per a la referida finca. 

 
 El Pla Parcial en tràmit no contradiu aquest plantejament. 
Efectivament, quan el Pla estableix que l'edificabilitat de la parcel·la E-06 
d'equipament privat destinat a tanatori és l'existent ha d'interpretar-se que és 
la que actualment té reconeguda, que no pot ser una altra que la derivada del 
Pla Especial d'Assignació d'Usos i/o la llicència actualment en tramitació. 
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c) No entén la necessitat d'incloure aquesta finca a l'àmbit del 

planejament actualment en tràmit. 
 
 Que no ho entén no implica que no sigui possible. El planejament 
d'aquest estratègic sector de la ciutat no podia excloure finques de manera 
aïllada. L'examen de la coherència dels plantejaments urbanístics requereix 
la delimitació de sectors amplis en els quals es pot examinar la interrelació 
entre totes les propostes. 
 
 A la vista de tot l'anterior es dedueix que el contingut de l'al·legació 
no afecta al contingut del planejament actualment en tràmit.”  
 
 Atès l’informe emès pel Tècnic redactor del Pla Parcial en relació a 
l’al·legació presentada pel Sr. Santiago Giménez, segons el qual: 
 

“Finca núm. 08 del Pla Parcial, el titular del qual seria Eulàlia 
Baleta Martorell, amb una superfície de 336 m2. 

 
 Al·legacions: 
 
 a) Falta de notificació.  
 
 No és objecte d'aquest informe. 
 

b) Error de titularitat, per quant la titular de la finca segons el Pla 
Parcial en tràmit va morí el 31-10-1999. L'al·legant aporta 
l'escriptura d'acceptació d'herència atorgada per un dels al·legants, 
Santiago Santiago Martínez, sense que consti que s'hagi inscrit en el 
Registre de la Propietat. 

 
 No és objecte d'aquest informe, a no ser per fer constar que una 
vegada acreditat fefaentment (certificat registral de titularitat, en cas de 
discrepància amb la informació cadastral) serà rectificada la documentació del 
pla que es generi a partir d'aquest moment. En qualsevol cas la relació de 
titulars de finques incloses en el Pla Parcial només té caràcter informatiu. 
Haurà de ser en l'instrument d'execució del pla (en aquest cas seria en el 
Projecte de Compensació) on s'haurà d'acreditar tota la informació relativa a 
titularitats, càrregues, superfícies i qualsevol altra informació rellevant.  
 

c) Error de superfície, ja que la superfície registral és de 395,5 m2. 
 

La relació de finques, titulars i superfícies inclosa en el Pla Parcial 
només té caràcter informatiu, i es correspon amb les que figuren en 
el cadastre municipal en el moment d'iniciar-se l'expedient. Serà en 
el Projecte de Compensació on s'haurà d'acreditar tota la informació 
relativa a titularitats, càrregues, superfícies i qualsevol altra 
informació rellevant. La superfície finalment adoptada serà aquella 



 30

que s'obtingui en el seu moment mitjançant aixecament 
taquimètric.” 

 
 Atès l’informe emès per la Cap Administrativa d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, en relació a la manca de notificació al·legada pel 
Sr. Santiago Giménez, segons el qual: 
 

“Pel que fa a les manifestacions de manca de notificació, en data 15 
de gener d’enguany es va practicar la notificació dels acords 
d’aprovació inicial de la modificació del Pla General Metropolità al 
sector Millàs i l’aprovació inicial del Pla Parcial del mateix àmbit. 
Dites notificacions, a nom de la Sra. Eulàlia Baleta Martorell, que 
com s’ha constatat arrel de l’al·legació del Sr. Giménez, va morir el 
31 d’octubre de 1999, va ser recollida per la Sra. Isabel Micolau 
Mariano, i segons es desprèn del propi escrit d’al·legacions va ser 
lliurada al Sr. Santiago Santiago Martínez.  

 
Pel que fa a l’aprovació dels criteris previs, l’Administració no està 
obligada a notificar-la de forma individual, d’acord amb el que 
estableix l’article 56 del Decret Legislatiu 1/90. 

 
Per tot el que s’ha exposat, i a criteri de qui subscriu, procedeix no 
prendre en consideració les al·legacions presentades pel Sr. 
Santiago Giménez Badell, en nom i representació del senyor 
Santiago Santiago Martínez i de la senyora Antonia Santiago Baleta, 
i es pot sotmetre a la consideració de la Comissió Informativa 
d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, i 
posteriorment al Ple Municipal, l’aprovació provisional del Pla 
Parcial del Sector Millàs de Cornellà de Llobregat.” 

 
                Atès l’informe de la Cap  Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures de data 21 de febrer de 2002 obrant a l’expedient i favorable a 
l’aprovació provisional de l’esmentat Pla Parcial. 
 
 Atès l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual 
s’aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística, i demés disposicions concordants i d’aplicació. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
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ACORDS 
  
 Primer.- No prendre en consideració l’al·legació formulada pel 
senyor Antonio Zapata López, en representació de Servicios Especiales, 
Sociedad Anónima, pels motius assenyalats en la part expositiva del present 
acord. 
 
 Segon.- No prendre en consideració l’al·legació formulada pel senyor 
Santiago Giménez Badell, en representació del Sr. Santiago Santiago Martínez 
i la Sra. Antonia Santiago Baleta, pels motius assenyalats en la part expositiva 
del present acord. 
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment el Pla Parcial del sector Millàs, de 
Cornellà de Llobregat, redactat per EMDUCSA, i que es tramita conjuntament 
amb l’expedient de Modificació del Pla General Metropolità del mateix àmbit. 
 
 Quart.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient, en el termini 
màxim d’un mes des de la data d’aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Cinquè.- Notificar els presents acords als interessats pel seu 
coneixement i efectes.”  
 
 
 
 10.- Aprovar provisionalment la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità 1976 del  Sector Millas de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l’Arquitecte de l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà Sociedad Anónima. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del projecte de  Modificació 
puntual del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector 
Millàs, redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
 Vist que data  29 de novembre de 2001 el Ple de l’Ajuntament 
aprova inicialment l’esmentada modificació puntual, així com la seva 
publicació mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona (19-12-2001),  el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (18-
12-2001 i 21-12-2001 per correcció d’errada del títol de l’edicte) i el Periodico 
de Catalunya (14-12-2001), per un període  d’un mes. 
 
 Vist que durant el període d’informació publica s’ha presentat 
al·legació del senyor Antonio Zapata López en nom de la mercantil Servicios 
Especiales, Societat Anonima, Registre General d’Entrada a l’Ajuntament 
número 3093 de data 31 de gener de 2002. 
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 Atès l’informe emes pel Tècnic redactor del Pla Parcial en relació a 
l’escrit d’al·legacions presentat pel Sr. Zapata, segons el qual: 
 
 “Basa la seva al·legació en tres qüestions: 
 

a) Detecta una incoherència relativa a la superfície de la finca de la 
seva representada, ja que a la pàg. 8 de la Memòria apareix 2.841 
m2 i en el plànol I-5 apareix amb 2.641 m2, mentre que la 
superfície real és de 2.556 m2. 

 
 Examinada la pàgina 8 i el plànol I-5 no s'ha detectat la suposada 
incoherència, ja que en ambdós apareix amb la mateixa superfície de 2.841 
m2. La discrepància entre la superfície amidada a la base topogràfica i la 
d'escriptura és perfectament admissible. A tal efecte cal dir que el quadre de 
superfícies de finques inclòs a la Memòria i Plànols del Pla Parcial té caràcter 
indicatiu, ja que serà durant l'execució de les previsions del planejament 
(Projectes de Compensació), quan s'hauran de delimitar amb precisió les 
finques aportades, mitjançant el contrast entre els títols de propietat i la 
realitat física constatada mitjançant aixecament topogràfic. 
 

b) No consta clarament l'edificabilitat del solar ni la forma de 
determinar-la, proposant que sigui d'aplicació, sense més, el Pla 
Especial d'Assignació d'Usos vigents per a la referida finca. 

 
 El Pla Parcial en tràmit no contradiu aquest plantejament. 
Efectivament, quan el Pla estableix que l'edificabilitat de la parcel·la E-06 
d'equipament privat destinat a tanatori és l'existent ha d'interpretar-se que és 
la que actualment té reconeguda, que no pot ser una altra que la derivada del 
Pla Especial d'Assignació d'Usos i/o la llicència actualment en tramitació. 
 

c) No entén la necessitat d'incloure aquesta finca a l'àmbit del 
planejament actualment en tràmit. 

 
 Que no ho entengui no implica que no sigui possible. El 
planejament d'aquest estratègic sector de la ciutat no podia excloure finques 
de manera aïllada. L'examen de la coherència dels plantejaments urbanístics 
requereix la delimitació de sectors amplis en els quals es pot examinar la 
interrelació entre totes les propostes. 
 
 A la vista de tot l'anterior es dedueix que el contingut de l'al·legació 
no afecta al contingut del planejament actualment en tràmit.”  
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 21 de febrer de 2002,  posant de manifest: 
 

“Durant el període d'informació pública, s'ha rebut un escrit 
d'al·legacions presentat pel senyor Antonio Zapata i Lopez, en 
representació de Servicios Especiales SA, (informat a part pel 
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redactor de la modificació senyor J. A. Marín) i que no es pren en 
consideració ja que el contingut de la mateixa no afecta al contingut 
del planejament en tràmit. 

 
Per tant, a judici del tècnic signant, es pot procedir a l'aprovació 
provisional de l'expedient de modificació del Pla general metropolità, 
de 14 de juliol de 1976, al Sector Millàs de Cornellà de Llobregat.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient.  
 
 Atesos els articles 55 i 59 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol pel qual s'aprova la refosa del textos legals vigents a Catalunya, en 
matèria urbanística. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
                Primer.- No prendre en consideració l’al·legació formulada pel 
senyor Antonio Zapata i López, en representació de Servicios Especiales 
Societat Anonima, ja que el contingut de la mateixa no afecta al contingut del 
planejament en tràmit 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment  la Modificació Puntual del 
Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector Millàs, 
redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
           
                Tercer.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva 
 
 Quart.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació dels 
dictamens, manifestant que el que fem amb aquests acords és desenvolupar 
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un planejament urbanístic que permetrà que es creïn les condicions per 
construir al voltant de 500 habitatges en una primera fase que és la 
important, que ve a urbanitzar els terrenys que hi ha entre la via de la Renfe, 
l’avinguda d’Alps i el Parc de Can Mercader. Incorpora també la creació d’un 
carrer nou que unirà –crec que de forma molt eficaç-, Linda Vista amb Almeda 
i que acaba de dotar d’una vialitat incomplerta en aquest moment el carrer 
que dóna a l’Esteve Terrades, s’acabarà i permetrà fer un bon paquet 
d’habitatge públic en el futur. Amb l’aprovació provisional acabem el tràmit pel 
que fa a l’Ajuntament i es remet a la Generalitat de Catalunya per a la seva 
aprovació definitiva. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per preguntar que si això és la primera 
fase, per què ens vàreu presentar la segona part que és tot el que afecta al 
camp de futbol i això no té res a veure amb el que aprovem ara?. 
  
 Seguidament pren novament la paraula el Sr. Morlanes per 
manifestar que ja han explicat que el planejament s’ha de fer necessàriament 
a llarg termini, i estem parlant de dos sectors. Un sector que tenim intenció de 
desenvolupar en un termini al voltant de tres anys, i un altre sector que no 
desenvoluparem, -i ho hem explicat en la Comissió-, fins el dia que les entitats 
afectades ho demanin. Però si fem un planejament de un sector molt 
important que són 350 habitatges, obligatòriament hem de planejar la vialitat i 
al fer-ho una de les coses que ens agradaria és que, una vegada fet el viaducte 
de la Renfe i per tant permeabilizat tot aquest sector que ara no ho està, fer 
una reurbanització de tot aquest sector, per fer el trànsit entre la part de dalt i 
la part de baix d’una forma molt més còmode i molt més harmònica. I això 
significa, entre d’altres coses, estudiar de forma molt seriosa la pròpia 
avinguda Alps, però això -tant com hem dit en el Ple i en la Comissió- és un 
tema que per a nosaltres no té cap presa i que nosaltres no ens proposem, en 
cap cas, imposar a ningú. Per tant, tenim l’obligació de fer un planejament a 
vuit o deu anys i ho fem perquè no podem agafar Millàs i aïllar-lo de  la resta, 
però deixem el planejament fet per si algun dia hi ha les condicions de tirar-lo 
endavant, sinó, no tenim cap intenció de fer-ho contra ningú. 
 
 Per tant, estigueu tranquils que el planejament separa clarament 
dos sector, el sector Millàs i el que seria el sector que dóna més a l’avinguda 
Alps i a la carretera d’Esplugues, i nosaltres el que farem és desenvolupar el 
sector 1, tal com vàrem parlar.   
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el seu Grup estava 
d’acord amb la part de Millàs, que és tota aquella part que ara es 
reurbanitzarà amb el nou carrer i tot el tema dels habitatges. Respecte de 
l’altre, com a mínim, tenim els nostres dubtes, i sobre això que dius: “de les 
entitats”,  no sé quines entitats, a part del camp de futbol, demanaran que es 
faci això. 
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 Nosaltres hi havíem votat a favor però com que l’altre part ens 
presenta una sèrie de dubtes perquè està poc clar, ens abstindrem, deixant 
molt clar que estem a favor d’una banda i no a favor de l’altra. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que de fet és un problema 
metodològic i el tenim nosaltres també, és a dir, tenim molt clar una part, i 
l’altra no la tenim tant, fins i tot, en els pocs plànols als quals he tingut accés 
a través del Sr. Flórez, -ja sé que és una planificació molt a les beceroles- es 
marca un seguit d’edificacions al damunt de l’actual camp de futbol. 
 
 La pregunta que et fas a continuació és: suposant que el camp de 
futbol marxés d’on és ara, a algun lloc hi hauria d’anar, i, aleshores, és clar, 
hauria d’anar a aquelles pastilles que nosaltres consideraríem -possiblement 
hauria de callar o potser no-, camp de l’Espanyol, però en tot cas, el que és 
evident és que a vegades tinc la impressió que nosaltres ens veiem obligats a 
fer exercicis de funambulisme perquè és com aquell que juga a cartes i no 
sabem quina és la propera jugada vostra i sempre hem d’anar atorgant 
confiances o a mitges o a totes.  
 
 És a dir, entenem que aquella zona s’ha d’urbanitzar però no n’hi 
ha prou amb què ens digueu d’aquí a uns anys perquè, possiblement, 
vosaltres sí que sabeu més o menys què voleu fer, però nosaltres no ho sabem, 
i aleshores jo hi hauria de preguntar: on teniu pensat col·locar el  camp de 
futbol del Cornellà?, perquè si s’han dibuixat cases -malgrat sigui un primer 
estudi- damunt a on hi ha el camp de futbol, és evident que jo us pregunti: i el 
dia que això s’endegui, -per tal que jo pugui votar ara-, on anirà  el camp de 
futbol?. I tu em dius: ja ho veurem, és que potser no es farà, o més endavant, 
d’aquí a uns anys,  sí,  però nosaltres ja haurem donat el vot favorable ara, i 
en canvi no tinc tota la informació, i, a vegades, darrera de les nostres 
posicions no hi ha una altra cosa que el desconeixement de la pròxima jugada 
per part de la majoria política –cosa que s’ha d’entendre-. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Perfecto Madrid Olmos. 
 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que el desenvolupament per sectors vol dir que, en el moment que 
es desenvolupi aquest sector, no sé quin Consistori ho farà, però estic segur 
que aquest no, però els que hi siguin i creguin convenient tirar-ho endavant, -
si es posen d’acord i tenen una ubicació-, ja ho faran, però el 
desenvolupament del segon sector tindria que passar per aquí i se suposa que 
qui ho porti, portarà també una proposta d’on vol ubicar el camp de futbol.  
 
 La nostra intenció no és abordar en aquest moment aquest sector ni 
per tant dintre de les nostres propostes està el traslladar el camp de futbol. 
Això vull que quedi clar, no entra dintre de les nostres propostes, encara que 
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aquest planejament possibilita que si hi ha un Consistori dintre de quatre, 
vuit o deu anys, que ho vol fer, doncs que ho pugui fer, i evidentment qui ho 
faci, haurà de portar una solució a la ubicació del camp. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Perfecto Madrid Olmos. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que el planejament en el seu conjunt té sentit, i per tant, allò que 
fa és generar, -per dir-lo d’alguna forma- els recursos necessaris per si algun 
dia es volgués traslladar el camp. Si ho féssim per separat, crec que aqueix 
planejament no seria aprovat definitivament per la Generalitat de Catalunya 
perquè en el seu conjunt té un sentit ordenador molt gran, però per separat -
en la meva opinió- no tindria cap sentit. 
 
 Nosaltres farem un Pla per a desenvolupar el sector 1, i si algun dia 
el que es planteja és desenvolupar el sector 2, haurà de fer com el tramvia, 
haurà de dir: vull fer un carrer així d’ample i vull, per tant, reallotjar als que 
estan fora de l’alineació, en tal lloc. La prova de què no hi ha cap data -com ha 
explicat perfectament l’Alcalde- és que no tenim ni proposta de reallotjament, 
per dir-lo d’alguna manera, i el que sí que pensem és que si no es fa junt, tal 
com estan les coses avui dia en l’urbanisme, no s’aprovaria el sector 2. Per 
tant, junt té sentit, però el sector 1 separat crec que no sortiria, i això és una 
opinió sincera, no pas una opinió per a sortir del pas.   
      
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que sobre aquest tema 
vol fer un prec.  
 
 Fa temps que una delegació d’empresaris, una servidora, el senyor 
Martínez Flor, vam visitar el tram del passatge Alps que són una sèrie 
d’empreses que estan en un carrer sense sortida i que per a donar la volta cap 
a l’Hospitalet han de pujar fins a Cornellà i donar la volta des de la plaça de 
l’Ajuntament, o bé, fer el que estan fent habitualment que és donar la volta 
creuant una línia contínua i, fins i tot, uns pivots que hi ha al mig de la 
carretera amb el consegüent risc, no només per a ells sinó que per al qui ve. 
 
 En la conversació que vam tenir amb el Sr. Martínez li vàrem 
demanar que quan es pugés, s’obrís encara que fos un camí de terra, que es 
pugés sortir cap a l’Hospitalet per evitar-se tot aquest tràfec de camions, 
perquè són empreses que treballen bastant i són bastants empleats i 
demanaria que quan es pugés s’habilités una sortida encara que fos de terra 
per a aquestes persones. 
   
 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup no està 
en condicions de votar a favor perquè creia que anava separat, i no junt, i, en 
aquest moment, no estic en condicions de votar a favor i haig de consultar-ho 



 37

amb el Partit. En principi és una abstenció provisional, no sé si es pot 
acceptar això, però en tot cas que quedi clar que m’abstinc, perquè haig de 
consultar-ho. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos  a votació els dictàmens són aprovats per majoria absoluta 
dels assistents, amb l’abstenció dels Portaveus dels Grups Municipals d’EUiA i 
d’ERC, senyors Ignacio Flórez Barrón, i Joan Tardà i Coma, respectivament.  
 
 
 
 
 11.-  Encarregar la gestió de la Reparcel·lació del Polígon II del 
Sector Suris de Cornellà de Llobregat, a l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist que en data 22 de setembre de 1999 la Comissió d’Urbanisme 
de Barcelona aprovà definitivament el Pla Especial de reforma interior el sector 
Can Suris de Cornellà de Llobregat i el publica el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya en data 26 de novembre de 1999. 
 
 Vist que el mencionat Pla Especial de reforma interior preveu dos 
polígons d’actuació, el polígon I executat pel sistema de Compensació i el 
polígon II a executar pel sistema de Cooperació. 
 
   Vist l’article 2 dels Estatuts de l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima, aprovats pel ple 
municipal en data 14 d’abril de 1987, el qual estableix l’objecte social de 
l’esmentada Societat. 
 
     Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures obrant a l’expedient. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

   Primer.- Encarregar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, Societat Anònima, l’execució per cooperació del polígon II 
del Pla Especial de reforma interior el sector Can Suris de Cornellà de 
Llobregat, mitjançant la redacció i formulació dels corresponents projectes de 
reparcel·lació i urbanització del sector, així com la gestió de l’execució dels 
esmentats projectes, que porta implícita la direcció tècnica d’obres 
corresponents.  
 
 Segon.- Notificar el present acord a l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima, pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, al seu dia,  es va aprovar el Sector Suris i va 
quedar pendent el sector Soler i Cortada i el seu entorn. El Govern no ha estat 
mai a gust amb el fet que després de desenvolupar el sector Suris, construir 
els habitatges, fer la plaça i l’equipament, fer arribar el tramvia, ens quedés 
aquella zona perquè l’objectiu era integrar bé tot el sector Fontsanta en la 
Ciutat i revitalitzar-ho, i hem  estat fent esforços, tant l’anterior responsable 
d’urbanisme,  com jo mateix, per intentar trobar un camí amb els veïns. 
 
 Sembla ser que hem trobat aqueix camí pel qual desenvoluparíem 
aquest sector amb una reparcel·lació que permetés la distribució de les 
càrregues d’urbanització i que també permetés –en el supòsit de què així 
s’estimés necessari- concentrar l’edificabilitat en la parcel·la que està 
enganxada a la carretera de Sant Joan. 
 
 Els veïns han fet una assemblea que va ser la condició que vam 
posar nosaltres, i han aprovat per unanimitat els principis bàsics de la 
proposta que va fer l’Ajuntament, i que és aquesta, i, per tant, en la nostra 
opinió, hi ha condicions i espero que no es torci, perquè realment és molt 
important que aquest sector no se’n quedi arraconat quan s’acabi tot l’altre. 
 
 L’idea és que procediríem, mitjançant un encàrrec a Emducsa, a 
preparar el planejament per a presentar-se’l als veïns, i que també passaria 
per aquest Ple, a fi i efecte de què es pugui desenvolupar tot aquell sector. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que aquell sector només és un carrer. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
ella no té aquestes notícies, perquè sap que hi ha part dels veïns que encara 
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no estan d’acord. També haig de dir que aquells veïns, sobretot del final del 
carrer, han suportat tota mena de pressions, i la meva pregunta és la següent: 
que passarà amb els habitatges del final del carrer?, els quals estaven molt bé, 
els vaig visitar tots i no són cases que s’hagin d’enderrocar, són cases 
perfectament habitables i molt arreglades, i pregunto, s’ha arribat a un acord 
amb aquells veïns?. 
 
 La meva posició serà abstenir-me fins que ells estiguin d’acord,  
però no és aquesta la impressió que m’ha donat en les converses que he 
mantingut amb ells, perquè m’han transmet les seves profundes queixes sobre  
la manera com s’ha portat la negociació durant anys, ja que han tingut un 
carrer que l’han pujat a mitges portes, els han tapat pràcticament quan han 
reurbanitzat aquella zona, i el carrer els tapava mitja porta, els ha entrat 
aigua, han sofert tota mena de pressions, i em consta que hi ha part d’ells que 
aqueix rancor no se’ls ha marxat perquè he parlat amb ells. 
 
 Sens dubte estaria encantada amb què arribessin a un acord i en 
votar a favor de què allò quedés més decent del que està perquè el carrer, 
sobretot al principi, tots sabem el problema que hi ha d’habitatges que estan 
molt necessitats d’arreglar i aquell carrer necessita un arreglo, però, de totes 
maneres, el nostre Grup s’abstindrà, i tindrem una conversa amb els veïns i 
m’explicaran a fons, perquè no he tingut temps de què m’expliquessin quines 
són aqueixes propostes que l’Ajuntament els ha fet, i aleshores decidirem el 
vot. 
 
 Tot seguit pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que és molt senzill el que han parlat, és valorar el metre de dret de 
sostre a una quantitat concreta, i valorar el cost d’urbanització, i s’ha de 
recordar que es tracta de distribuir els beneficis i les càrregues a una 
quantitat concreta.  Això és el que jo tinc, un acta de l’assemblea, - i com jo sé 
que vostè té uns contactes molt importants en la zona, suposo que estarà molt 
ben informada- és un document oficial que han passat pel registre i que 
s’acompanya d’una instància que ens demana que desenvolupem el 
planejament. 
 
 Només vull dir una cosa i és que, tradicionalment, no ha sigut 
precisament la dreta, una organització preocupada pel compliment de les lleis 
urbanístiques, i, per tant, no m’estranya res que vostè digui que “deixem la 
casa encara que estigui en una zona d’equipaments, que què més dóna”. I jo 
crec que això és més seriós, i hi ha una altra qüestió si un obre portes 
il·legalment, se’n troba que les pot obrir a l’altura que no toca respecte a la 
vorera, perquè quan algú incompleix la llei es pot trobar amb això. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per contestar al Sr. 
Morlanes, i dir-li que no sap que és el que entén per “dreta”, però que hi ha 
esquerres que són bastant més dictatorials que l’antiga dreta -aquella a la 
qual jo no pertanyo ni he conegut-.  I si vostè té tant coneixement com tinc jo, 
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perquè efectivament m’han vingut a buscar, i he estat allí molt de temps, 
perquè he estat quan hi va haver els incendis i el reallotjament de totes 
aquelles famílies gitanes.  És evident que conec tota aquella zona, perquè la 
dreta també ens preocupem de la gent que dorm al carrer, i, aleshores, si 
vostè  ha parlat amb ells, hi ha portes que fa molts anys que estan fetes, més 
de vint anys fetes i se les han tapat, no són il·legals, encara que hi ha algunes 
que sí s’han fet al final del carrer en unes cases noves, però les del centre del 
carrer hi porten més de vint anys fetes.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández.  
 
 
 
 
 12.- Aprovar definitivament l’Estudi de Detall per l’ordenació 
de volums de la parcel·la situada als carrers Maria Aurèlia Campmany 
xamfrà Mercè Rodoreda de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte Frederic Chaparro Munné en representació de la propietat de 
la parcel·la, Wilminton, Sociedad Limitada. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient  l’Estudi de Detall per l'ordenació de volums de la 
parcel·la situada al carrer Maria Aurèlia Capmany cantonada Mercè Redoreda, 
de Cornellà de Llobregat redactat per l'arquitecte Frederic Chaparro Munné, 
en representació de la propietat de la parcel·la, Wilminton, Societat Limitada. 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 12 de desembre  2001 
d’aprovació inicial de l'esmentat Estudi de Detall, així com la seva publicació 
en el Periódico (data 31-12-2001) i en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona (data 5-1-2002) per un termini de vint dies, sense que durant  
aquest termini s'hagin produït al·legacions. 
  
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures  obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 64, per remissió de l’article 66, del Decret Legislatiu 
1/90, de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya 
en matèria urbanística, i demés disposicions concordants, el President de la 
Comissió  Informativa d'Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
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      ACORDS   
 
 Primer.- Aprovar definitivament l’Estudi de Detall per l'ordenació de 
volums de la parcel·la situada al carrer Maria Aurèlia Capmany cantonada 
Mercè Redoreda, de Cornellà de Llobregat redactat per l'arquitecte Frederic 
Chaparro Munné, en representació de la propietat de la parcel·la, Wilminton, 
Societat Limitada. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient, en el termini 
màxim de deu dies des de la data d’aprovació del present acord a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que es tracta d’alinear respecte a l’hotel els pisos que 
es construiran al darrere.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 13.- Aprovar provisionalment la Modificació del Pla Especial de 
Reforma Interior del Sector denominat Siemens, a l’illa formada pels 
carrers avinguda de les Flors, carrer Granada, carrer Sevilla i límit amb la 
línia del ferrocarril RENFE, de Cornellà de Llobregat, promogut per la 
Mercantil Landscape Proingru, Sociedad Limitada. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 
 “Vist l’expedient de Modificació del Pla Especial de Reforma Interior  
del sector denominat Siemens, a l'illa formada pels carrers: avinguda de les 
Flors, carrer Granada, carrer Sevilla i límit amb la línia del Ferrocarril RENFE, 
de Cornellà de Llobregat, promogut per la mercantil Landscape Proingru, 
Societat, Limitada. 
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 Vist l'acord del la Comissió de Govern  de data 12 de desembre de 
2001 d’aprovació inicial de l'esmentada modificació del Pla  Especial així com 
la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 5-1-
2001), en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (data 9-1-2001) i en el 
Periodico de Catalunya (data 1-1-2001), per un període d'un mes, sense  que 
durant aquest termini  d’informació pública s’hagin presentat  al·legacions. 
 
 Vist l’informe emès la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, relatius 
als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment l’expedient de Modificació del Pla 
Especial de Reforma Interior  del sector denominat Siemens, a l'illa formada 
pels carrers: avinguda de les Flors, carrer Granada, carrer Sevilla i límit amb 
la línia del Ferrocarril RENFE, de Cornellà de Llobregat, promogut per la 
mercantil Landscape Proingru, Societat, Limitada. 
 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords els interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el planejament original contemplava que el 
promotor tenia que aportar a l’Ajuntament una parcel·la qualificada de zona 
verda, i després de molt de temps li ha estat materialment impossible i ens 
trobàvem davant la impossibilitat de concloure el planejament de forma 
positiva. En tant que ells no aportaven la zona verda, nosaltres no podíem 
donar llicència de primera ocupació, i com és del tot impossible s’ha acordat 
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que es canviï el planejament per a deixar que aquesta parcel·la sigui adquirida 
per expropiació i la mateixa empresa igualment pagarà l’import del cost de 
l’expropiació.  D’aquesta forma es podrà aconseguir la zona verda que és el 
que es pretenia i a la vegada l’empresa podrà acabar les naus i lliurar-les a les 
empreses que ho han comprat.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 14.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità 1976 per l’ampliació de la superfície d’ús hoteler a la zona de 
dotació hotelera (Clau 10) a la parcel·la d’ús hoteler-recreatiu de l’illa 
d’equipaments Almeda (P.1). 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació dels criteris previs de la 
modificació puntual del planejament vigent de data 4 de gener de 1993 per 
ampliació de la superfície d'us hoteler a la zona de dotació hotelera (clau 10) 
de la parcel·la  d'ús hoteler-recreatiu, ubicada a l'illa d'equipaments d'Almeda 
(p-1), de Cornellà de Llobregat. 
 
   Vist l’acord Plenari de data 20 de desembre de 2001 d’exposició 
pública dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de 
Planejament Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció 
d’edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 25-1-2002) i en 
el Periodico de Catalunya (data 21-1-2002), sense que s’hagi presentat cap 
suggeriment ni alternativa el planejament. 
 
                Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 19 de febrer de 2002 obrant a l’expedient 
mitjançant el qual posa de manifest: que: 
 

“La modificació puntual del Pla general metropolità, de 4 de gener de 
1993, a l'Illa d'Equipaments delimitada pels carrers Tirso de Molina, 
Avinguda de la Fama, Albert Einstein i Avinguda del Maresme, de 
Cornellà de Llobregat, creava una zona de dotació hotelera (clau 10) 
a la parcel·la de 15.255 m2. Ubicada dintre de l'àmbit de l'illa 
d'Equipaments Almeda (P-1) i situada a la cantonada del carrer 
Albert Einstein amb l'Avinguda Maresme. La citada modificació 
(Zona de dotació hotelera. Clau 10) establia  com a ús principal 
l'hoteler, al qual es destinava una superfície de 3.000 m2 d'ús 
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exclusiu, i la resta de la superfície (12.255 m2) com a ús recreatiu 
complementari de l'anterior. 

  
  L'expedient de Modificació, en tràmit, té per únic objecte l'ampliació 

de la superfície d'ús exclusivament hoteler a tota la parcel·la de 
dotació hotelera (clau 10) existent. Es a dir, deixar sense efecte l'ús  
recreatiu complementari d'hoteler, de tal manera que tota la 
parcel·la, de superfície 15.255 m2. sigui d'ús exclusiu hoteler (clau 
10 Co). 

 
  Els paràmetres urbanístics de la zona 10 Co, es mantenen 

invariables: edificabilitat (1m2st/m2s), ocupació (70%), alçada 
reguladora 17 m. (PB + 3pp)i separacions a carrers i veïns ( 5m i 
3m. respectivament). 

 
  La Modificació no afecta el sistema d'equipaments comunitaris, ja 

que tota la parcel·la, per la modificació del PGM/76 de data 4/1/93, 
ja tenia la consideració de zona de dotació hotelera,  i per tant 
l'ampliació de superfície de l'ús hoteler no es pot considerar una 
Modificació del sistema d'equipaments de l'Illa. Per altre part, 
actualment la dotació hotelera està considerada  com una 
necessitat comunitària. 

 
  L'expedient redactat, d'acord al Pla General Metropolità, al 

planejament vigent a la zona i al Decret legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a 
Catalunya en matèria urbanística, està complert i es pot procedir a 
l'aprovació inicial pel Ple de l'Ajuntament.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme Habitatge i Infraestructures obrant a l’Expedient. 
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i 55 en relació a l’article 
75  del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel que fa a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
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ACORDS 
    
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte de  Modificació puntual del 
Planejament vigent de data 4 de gener de 1993 per ampliació de la superfície 
d'ús hoteler a la zona de dotació hotelera (clau 10) de la parcel·la  d'ús hoteler-
recreatiu, ubicada a l'illa d'equipaments d'Almeda (p-1), de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin convenients.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és per a qualificar de zona hotelera els metres que 
estaven qualificats de recreatius en la zona on era “Pyramid”.  
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup en 
aquest tema s’abstindrà com ja ho han fet, perquè demanaré alguna 
documentació a Precsa, ja que no tenim clar què és el que ha passat amb 
Pyramid.  Fins que no tingui aquesta documentació, tinc alguna per part 
d’una comissió d’afectats i estic en projecte de demanar a Precsa que em 
faciliti algunes dades,  aleshores ens posicionarem. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 15.- Designar la direcció facultativa del projecte d’obres de 
rehabilitació anomenat “Rehabilitació de l’edifici de l’antiga fàbrica de 
Can Suris”, a l’arquitecte Josep Maria Julià i Capdevila, redactor del 
projecte, i al tècnic municipal Albert Roig i Conill. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de rehabilitació anomenat “Rehabilitació de 
l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Surís”, redactat per l’arquitecte Josep Maria 
Julià i Capdevila, amb un pressupost de dos milions cent nou mil quatre-
cents setanta-cinc euros amb setze cèntims (2.109.475,16 euros), Impost 
sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment per acord de Ple de data 20 de 
desembre de 2001. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, de data 9 de gener de 2002, la qual manifesta  
que la direcció de les obres correrà a càrrec de l’arquitecte autor del projecte 
Sr. Josep Ma Julià i Capdevila i del tècnic municipal Sr. Albert Roig Conill. 
 

Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS   

 
 Primer.- Designar la direcció facultativa de les obres del projecte 
d’obres de rehabilitació anomenat “Rehabilitació de l’edifici de l’antiga fàbrica 
de Can Surís”, amb un pressupost de dos milions cent nou mil quatre-cents 
setanta-cinc euros amb setze cèntims (2.109.475,16 euros), Impost sobre el 
valor afegit inclòs; al arquitecte i redactor del projecte, Sr. Josep Ma Julià i 
Capdevila i al arquitecte tècnic municipal Sr. Albert Roig i Conill. 
 
 Segon.-  Notificar el present acord al Sr. Josep Ma Julià i 
Capdevila-arquitecte, al Sr. Albert Roig i Conill, així com al Departament de 
Contractació i Patrimoni, pel seu coneixements i efectes.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
punt, manifestant que, com indica l’acord, és per efectuar la designació de la 
direcció de les obres de Can Suris. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 16.- Acceptar l’atorgament de la subvenció per a l’actuació de  
“Enllumenat amb energia solar fotovoltaica del carrer Alps”, per un 
import de cent setanta-dos mil quatre-cents noranta euros amb quaranta-
set cèntims (172.490,47 euros), en desplegament del Protocol General 
“Xarxa Barcelona-Municipis de Qualitat”. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista l’aprovació per resolució del President de la Diputació de 
Barcelona, de data 5 de juliol de 2001, consistent, dins del marc del Protocol 
General “Xarxa Barcelona-Municipis de Qualitat”, de l’atorgament de la 
subvenció per a l’actuació: “Enllumenat amb energia solar fotovoltaica del 
carrer Alps”, per un import de cent setanta-dos mil quatre-cents noranta 
euros amb quaranta-set cèntims (172.490,47 euros) o l’equivalent en pessetes, 
vint-i-vuit milions set-centes mil (28.700.000,- ptes.), i la necessitat 
d’acceptació de la esmentada subvenció.  

 
Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 

l’Ajuntament, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS   

 
 Primer.- Acceptar l’atorgament de la subvenció per a l’actuació: 
“Enllumenat amb energia solar fotovoltaica del carrer Alps”, per un import de 
cent setanta-dos mil quatre-cents noranta euros amb quaranta-set cèntims 
(172.490,47 euros) o l’equivalent en pessetes, vint-i-vuit milions set-centes mil 
(28.700.000,- ptes.), en desplegament del Protocol General “Xarxa Barcelona-
Municipis de Qualitat”. 
 
 Segon.-  Notificar el present acord a la Diputació de Barcelona, 
Xarxa de municipis, Àrea de Cooperació, Oficina Tècnica de Cooperació, així 
com a la Intervenció Municipal d’aquest Ajuntament, pel seu coneixements i 
efectes.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que finalment tindrem les plaques solars fotovoltàiques 
en tot el sector Alps, que és un planejament que fa temps que estava demanat. 
Es va demanar un estudi a la Universitat i després s’ha anat completant, fins i 
tot, es va fer una primera presentació en un Dia de la Terra de l’any 2000. En 
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principi, sembla ser que estaran instal·lades pròximament, segurament, a 
partir del mes vinent i s’accepta la subvenció que ens donen per a aquests 
fanals.  
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per recordar que,  algunes vegades, quan 
he insistit en la necessitat d’aplicar energia fotovoltàica o energies alternatives, 
-tant fotovoltàica com d’aigua calent sanitària i altres- sempre se m’ha dit que 
és molt més cara. Aquestes, amb les subvencions se sabia i se sap que això 
pot anar més enllà, que sortiran més econòmiques que amb l’energia normal 
de la xarxa. Per tant, aquesta qüestió em dóna la raó de què apostar per 
aquestes coses no només té una importància extraordinària en el tema del 
medi ambient i del consum de recursos sinó que, al mateix temps, poden 
sortir encara més econòmiques. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts  17 i 
18 es debatran conjuntament. 
 
 
 17.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 
1999, pel qual es designaven els representants municipals en el Consell 
Escolar Municipal, nomenant com a vocals, titular i suplent del Grup 
Municipal d’IC-V, a la Tinenta d’Alcalde de Medi Ambient i Sostenibilitat, 
senyora Carmen Romero López i al senyor Arnau Funes Romero, 
respectivament.  
 
 MOCIÓ 
 

 “Aquest Ajuntament, per acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 
1999, i com a conseqüència de la nova organització derivada de la Corporació 
sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 13 de juny 
anterior, va designar els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal de Cornellà de Llobregat, posteriorment modificat per acords de Ple 
de 30 de març i 25 de maig de 2000. 
 
 Atès que, posteriorment, la Portaveu del Grup Municipal d’Iniciativa 
per Catalunya-Verds, mitjançant escrit de data 15 de gener d’enguany,  ha 
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demanat el canvi de nomenament dels vocals, titular i suplent del seu Grup en 
l’esmentat Consell Escolar. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 1999 
pel qual es designaven els representants municipals en el Consell Escolar 
Municipal, nomenant com a Vocals, titular i suplent del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya-Verds, a la senyora Carmen Romero López, i al 
senyor Arnau Funes Romero, respectivament. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord als Regidors nomenats, pel seu 
coneixement i efectes, així com al Departament d’Ensenyament i al Consell 
Escolar Municipal.” 
 
 
 
 18.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 
1999, pel qual es designaven els representants d’aquest Municipi en 
l’Assemblea de la Mancomunitat Intermunicipal de la Fontsanta, 
nomenant, en representació del Grup Municipal d’IC-V, al regidor, senyor 
Miguel López Sánchez, en substitució del regidor senyor Arnau Funes 
Romero, respectivament.   
 

 MOCIÓ 
 
 “Aquest Ajuntament, per acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 
1999, i com a conseqüència de la nova organització derivada de la Corporació 
sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 13 de juny 
anterior, va designar els representants d’aquest Municipi en l’Assemblea de la 
Mancomunitat Intermunicipal de la Fontsanta. 
 
 Atès que, posteriorment, la Portaveu del Grup Municipal d’Iniciativa 
per Catalunya-Verds, mitjançant escrit de data 15 de gener d’enguany, ha 
demanant el canvi de representant d’aquest Grup en l’esmentada 
Mancomunitat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 15 de juliol de 1999 
pel qual es designen els representants d’aquest Municipi en l’Assemblea de la 
Mancomunitat Intermunicipal de la Fontsanta, nomenant, en representació 
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del Grup Municipal d’Iniciativa per Catalunya-Verds, al Regidor, senyor Miguel 
López Sánchez, en substitució del Regidor, senyor Arnau Funes Romero, 
respectivament. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord als Regidors nomenats, pel seu 
coneixement i efectes, així com a la Mancomunitat Intermunicipal de la 
Fontsanta.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de les Mocions, manifestant que evidentment són modificacions 
propostes pel Grup Municipal d’IC-V. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les Mocions són aprovades per unanimitat dels 
assistents. 
 
 

 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal del PP, referent a la creació d’un 
nou títol de viatge per l’ús del transport públic. 
 
 MOCIÓ 
 
 “En el present any l’“Entitat Metropolitana del Transport” ha creat 
un nou títol de viatge anomenat T-Familiar, que, amb un preu de 34,30 euros 
per a la primera corona dóna dret a 70 viatges multipersonals en un període 
de 30 dies a partir de la seva adquisició. 
 
 Entenem que no està adreçat a les famílies, és més, podríem dir que 
és més aviat un T-Grup, ja que per un costat limita el número de viatges a 
realitzar, i per un altre oblida les peculiaritats de cada tipus de família, 
discriminant de forma evident a les famílies nombroses. 
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 És per tot això, que el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Instar des del nostre Ajuntament a l’Entitat Metropolitana 
del Transport a la creació d’un títol familiar, mensual; sense límit de viatges i 
amb una targeta per membre, per a les famílies nombroses, que ajudi a 
potenciar l’ús del transport públic a tots els membres de les unitats familiars.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que l’Entitat Metropolitana de Transport ha creat un nou títol de 
viatge amb un preu de 34,30 euros en la primera corona i amb dret a 70 
viatges multipersonals. 
 
 Nosaltres creiem que una targeta familiar és de grup i pensem que 
una targeta familiar hauria de ser sense límit de viatges, i que cada membre 
de la família pogués usar-la indistintament perquè aquesta targeta només es 
pot usar quan van en grup. Si de veritat estem per defensar els drets de la 
família, crec que aquesta targeta no ens serveix gaire perquè evidentment, la 
família mai surt junta, els petits van al col·legi per un costat i els pares van al 
treball per un altre. Aleshores nosaltres el que hem proposat és que es creï 
una targeta familiar mensual sense límit de viatges i amb una targeta  per a 
cada membre o un carnet per a les famílies nombroses que, al mateix temps 
que estalvia, ajudin a potenciar el transport públic i, d’alguna manera, 
solucionarem una mica la vialitat en la ciutat.  
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que, sense cap ànim de 
molestar-la, no sap si aquesta Moció està feta pel Grup Municipal de Cornellà 
o és una moció que està presentada per vostès en tots els plens de l’Àrea 
Metropolitana. És així, no?, doncs molt bé, perquè aleshores valdria la pena 
dir-li a les persones que han redactat aquesta Moció que sàpiguen una mica 
més com funciona aquest país, perquè aquesta targeta familiar no només la té 
el transport públic que vostè diu aquí, inclòs dintre de l’Entitat Metropolitana 
del Transport sinó que ho té també Renfe i també els Ferrocarrils de la 
Generalitat, i ho tenen perquè la competència de l’estructura tarifària és de 
l’Autoritat del Transport. 
 
 Per tant, no sabem molt bé els motius pels quals fa referència en la 
Moció només a una part del transport públic i no fa referència a tot el conjunt 
del transport públic, i, a més, -com vostès saben- fa poc que es va aprovar 
aquesta incorporació de la tarjeta familiar i, òbviament, no és el moment més 
adequat per abordar-la, perquè aquest tema s’ha discutit en el plenari de 
l’Entitat Metropolitana del Transport, on tots els grups, llevat de vostès, van 
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votar en contra d’aquest Moció per entendre que no era el moment més 
adequat per abordar aquesta nova reestructuració del sistema tarifari tenint 
en compte que aquest era el primer any que es posava en marxa la targeta 
familiar i, sobretot, perquè la demanda no pot ser en l’Entitat Metropolitana 
del Transport sinó que ha de ser a l’Autoritat única del Transport que és qui té 
la competència delegada en el temes d’estructura tarifària. Per tant, nosaltres, 
evidentment, no donarem suport a aquesta Moció.       
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que utilitzaran els 
mateixos arguments o semblants perquè és cert que el tema s’ha debatut ja en 
l’Àrea Metropolitana, i per procediment allí es va considerar que no era el lloc 
idoni on s’hi havia de presentar la Moció en l’Entitat Metropolitana sinó en 
l’Autoritat del Transport Metropolità, o sigui, en l’ATM. 
 
 Demanar una nova targeta que possiblement no ve a complimentar 
allò que ja ofereix aquesta targeta més les altres targetes que en aquest 
moment ja existeixen, -la targeta jove que també és de recent creació, 
trimestral i que dóna peu a que tots els joves puguin moure’s lliurement per 
tos els mitjans de transport-. En principi, no veiem la idoneïtat d’aquesta nova 
petició, perquè no entenem quin és l’argument, el que sí creiem és que, en el 
fons, allò que s’està demanant és per a Catalunya una sèrie de coses que en 
territori PP, -diguem Madrid- no s’aplica d’igual manera. 
      
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que pensava que la seva 
capacitat de sorpresa estava al límit i encara té més capacitat per 
sorprendre’s. Veig que el Sr. Balmón amplia –igual que les corones tarifàries- 
els qualificatius d’incompetents als meus companys en l’Ajuntament de 
Barcelona i suposo que als del Parlament de Catalunya, doncs bé, això em 
consola una mica i així ja no estic tan sola,  per allò que diuen de “mal de 
muchos, consuelo de tontos”, o sigui, ja no soc jo la incompetent sinó que 
també són les persones que ja ho han presentat en els diferents ajuntaments. 
 
 Qui s’hauria d’informar és el Sr. Balmón, perquè en la resta de 
transport existeixen aquests carnets o bons familiars amb un veritable 
caràcter de família. Haurien de seguir vostès l’exemple de Ferrocarrils 
Catalans dirigits des de la Generalitat, o de Renfe dirigida des del Govern 
Central que té aqueixos bons múltiples i personals que es poden donar a 
diferents membres de la família. 
 
 Vostès que practiquen aqueix discurs social, familiar, ecològic, 
doncs no entenc com pot ser que no donin suport a aquesta iniciativa que 
estalviarà uns diners a la família que permetrà usar més el transport públic. I 
allò que m’estranya més és que la Portaveu d’IC-V que està en això de 
l’ecologia, no promogui això, aquesta targeta sol·licitud del Grup Popular, i 
haig de dir que en l’Entitat Metropolitana de Transport -vostès que tenen 
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majoria- el Sr. Corbacho va dir que no era el moment, però que ho recollia i 
que segurament estava molt bé. 
 
 En les polítiques de suport a la família també entra el transport 
públic, que costa molt diners a la butxaca de les famílies espanyoles i, 
sobretot, en les nombroses.    
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que molt breument 
dir-li que  ha fet una cosa molt senzilla aquesta tarda, trucar a Renfe i 
preguntar-los per a què servia aquesta targeta, i he trucat a Transports 
Públics de Barcelona i he fet el mateix i també he trucat a Ferrocarrils de la 
Generalitat.  La informació de tots és idèntica –com no podia ser d’una altra 
forma- perquè torno a repetir que l’estructura tarifària està integrada dintre de 
l’Autoritat  Metropolitana del transport. Per tant jo no sé si són incompetents 
vostès o no, no ho sé, encara que per a moltes coses sí.  
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde per manifestar que a l’igual 
no se sap que és això de l’Autoritat del Transport, i s’ha de recordar que és un 
organisme que presideix el Conseller de Política Territorial i Obres Públiques 
de la Generalitat de Catalunya, ho dic per a la seva informació perquè, potser, 
aquest recomanació d’aquesta tarjeta tan fantàstica, doncs vostè la pot fer als 
seus socis que són els qui presideixen aquesta entitat.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón; del 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i dels 
Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio 
Naranjo Hijos; i, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena.  
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 2.- Moció del Grup Municipal del PP, referent a l’inici d’un 
procés de descentralització de l’administració autonòmica vers als 
municipis. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “La descentralització política i administrativa portada a terme des 
de el Govern de l’Estat està permetent apropar la gestió dels serveis públics als 
ciutadans/es i al mateix temps, l’adaptació de les administracions públiques a 
les necessitats d’un país modern com és Catalunya. Aquesta profunda 
transformació del model d’organització territorial ha generat un reforç del 
conjunt de les institucions democràtiques adquirint un major prestigi i el 
reconeixement social dels ciutadans/es per la gestió que duen a terme. Amb el 
nou model de finançament autonòmic, Catalunya es troba en disposició de 
concentrar millor es seus esforços en el servei als ciutadans/es que poden 
valorar, d’una forma més senzilla i directa, la gestió dels seus representants 
polítics. En aquest moment és necessari aconseguir un major grau de 
cooperació entre les administracions i especialment, impulsar una segona 
descentralització, ara des de la Generalitat de Catalunya als ens locals. 
 
 Fins ara, l’enorme avanç descentralitzador que ha significat l’Estat 
de les Autonomies no ha tingut el reflex en les administracions locals. 
L’administració local ha vist pràcticament inalterat en el seu àmbit 
competencial i congelat el seu pes relatiu en la despesa pública total en les 
últimes dues dècades. Reforçar la democràcia i l’autonomia local és una 
manera de millorar la qualitat de la nostra democràcia i del servei que reben 
els ciutadans/es. Els principis de subsidiaritat, d’eficàcia i d’apropament de 
l’Administració als ciutadans/es, fa necessari que s’atribueixin més quotes de 
responsabilitat en la prestació de serveis públics a les instàncies 
administratives locals i per aquest motiu han d’estar dotades de suficient 
capacitat de gestió i el recursos necessaris. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa 
 

ACORDS 
 

 Primer.- El Ple considera que la Generalitat de Catalunya iniciï un 
procés de descentralització de competències i recursos vers els Ajuntaments 
de Catalunya. 
 
 Segon.- Instar al Govern de la Generalitat a constituir una Comissió 
Mixta que abordi el procés de descentralització de l’administració de la 
Generalitat en vers els ens locals. 
 
 Tercer.- Traslladar el present acord al President del Govern de la 
Generalitat i al President del Parlament de Catalunya.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que portava un discurs preparat per a defensar la Moció, però 
crec que només diré quatre coses i res més, perquè respectant la democràcia, 
com es fa aquí habitualment, els grups estem obligats a presentar les mocions 
el dia de la Comissió de Portaveus, però després, el Grup de Govern amb 
majoria absoluta i que tant reclama al Govern de la Nació que dialogui, fa una 
esmena a la totalitat i me la presenta per e-mail aquest matí i perquè jo ho he 
demanat. Com sigui que tenen el text de la Moció i allò que hi pretenia era 
accelerar la descentralització de les competències als ajuntaments que tant 
s’ha vingut reivindicant en aquest Consistori, val la pena que digui que se 
sol·licita que s’estableixi una Comissió Mixta en la que es treballés, perquè no 
estem demanant el trasllat, sinó que en aqueix diàleg que se’ns està reclamant 
tots els dies al Partit Popular, l’únic que fem és demanar a la Generalitat de 
Catalunya que iniciï un procés de descentralització de competències, de 
competències i recursos vers els Ajuntaments de Catalunya, i instar al Govern 
de la Generalitat a constituir una Comissió Mixta que abordi el procés de 
descentralització de l’administració de la Generalitat en vers els ens locals. 
 
 Això és ni més ni menys, les competències en esport, en sanitat, i 
en tots aqueixos temes en els quals és la Generalitat de Catalunya qui les té, 
no pas el Govern Central, -tal com es reclama en la que vostè alternativament 
ha presentat-, que faci aqueixes transferències, però sempre des del diàleg 
dels Grups, en el Parlament que, per cert, hi estan treballant. 
 
 Com he vist que vostès no dialoguen sinó que presenten quelcom 
alternatiu, no consulten i, potser, fins i tot haguéssim pogut pactar perquè jo, 
en cap moment, em nego a demanar tot el que s’hi hagi de demanar al Govern 
de la Nació, però han presentat un text alternatiu per a què surti la seva 
votada i la meva –com evidentment passa sempre- sigui rebutjada. 
 
 Doncs bé, si aquest és el diàleg que vostès reclamen al Partit 
Popular en el Govern Central, jo també els ho reclamo a vostès que tenen la 
mateixa majoria aquí i també els podia demanar altres coses i és que 
segueixin l’exemple del President del Govern, o sigui, vuit anys i que canviïn el 
seient. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que suposa que els està anunciant que en les properes eleccions 
vostè no es torna a presentar,  ho dic perquè també portarà vuit anys. 
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 D’entrada aclarir una qüestió, no es pot dir com si fos una cosa a la 
que té dret el Grup del Govern o els Grups del Govern i que vostè no en té, 
perquè vostè té el mateix dret que els Grup d’Iniciativa i Socialista a presentar 
esmenes a la totalitat, perquè vostè hagués pogut presentar esmenes a la 
totalitat a les Mocions que discutirem després. Està en el seu dret a fer-ho, 
aquest no és un dret que només tenen els partits del govern, una altra cosa és 
que tingui els vots necessaris com per ser aprovats o no. 
 
 Potser el més fàcil és dir que es vota en contra i fora, és normalment 
el que fa el seu partit en el Congrés i nosaltres ens hem molestat, com a 
mínim, en fer una proposta alternativa que recull algunes de les qüestions que 
vostè planteja amb l’ànim de propiciar mínimament el debat aquí, en el Ple. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que abans de rebre la 
Moció alternativa que ha presentat el Grup Municipal Socialista, com sabeu, 
en la pròpia discussió dels pressupostos, en diferents moments, nosaltres hem 
defensat recursos per a aquelles competències que l’Ajuntament està assumint 
sense ser la seva responsabilitat. I a més, reclamant això que en el segon 
Congrés de Municipis i Províncies de Catalunya, es va acordar i es va reclamar 
que era el que també en la Moció del Grup Socialista es planteja. Llegida 
aquesta Moció, coincideix pràcticament amb el nostre plantejament i per tant, 
l’únic que vull dir és que estem a favor de la Moció alternativa. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per demanar si es pogués fer una lleugera modificació 
de manera que poguéssim votar-la. He pres tres notes. El projecte no aposta 
per la millora de l’autonomia local sinó que pretén eliminar les competències 
de les Comunitats Autònomes, -parlo del projecte del PP- i en aquesta línia 
d’ofensiva, centralista i espanyolitzadora d’aquesta gent. D’altra banda, el 
debat sobre les competències dels ens locals és un debat ampli que afecta a la 
mateixa concepció de l’Estat, i em sembla que això és bo recordar-ho perquè, 
possiblement,  és fa implícit en la Moció, però que no es diu. 
 
 Nosaltres entenem que cal un pacte local d’àmbit català, això per a 
nosaltres és fonamental i significa dues coses: que algunes competències de la 
Generalitat han de passar als Ajuntaments, decisió que s’ha de fer des de 
Catalunya, i sense la imposició d’un nou procés harmonitzador, perquè 
sempre estem una mica “entre l’Espanya i la paret”. 
 
 D’altra banda, cal reclamar competències al Govern Central, 
competències en matèria de règim d’hisenda local i altres, i nosaltres -com a 
republicans- evidentment, el que entenem és que quantes més competències 
puguin anar als municipis, doncs millor. Nosaltres defensem el 30-40-30, això 
és una fórmula, a diferència del 40-30-30. 
 
 Si no es resol el tema del finançament no podrem reivindicar 
ensenyament primari i infantil pels municipis, habitatge, ocupació, benestar, 
el problema de l’IAE. Aleshores hem de reclamar participació en l’IVA i en 
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l’IRPF, i les competències de l’Estat que, o bé són compartides o bé són 
exclusives de l’Estat. Per exemple, el que parlàvem fa uns mesos, que l’Alcalde 
mani a la policia, polítiques medi ambientals, és a dir, que estem 
absolutament d’acord. Però nosaltres només voldríem que sortís al punt 
segon, quan diu: “Instar al govern central que el contingut del pacte local 
estatal signifiqui realment un enfortiment i revitalització del poder local”. És a 
dir, el pacte local, segons el nostre punt de vista, és bo per a nosaltres si 
l’Estat deixa anar corda, aleshores s’aconseguirà que els municipis no 
s’enfrontin als governs autonòmics, i, per altra banda, que no converteixin els 
governs autònomics –en aquest cas la Generalitat de Catalunya- en una mena 
de negociat, en una mena de mancomunitat de Catalunya, en una mena de 
Diputació. Que hi hagi un poder central molt fort i uns municipis amb 
competències, és a dir, volem uns municipis amb moltes competències però, a 
l’hora, volem una Generalitat de Catalunya forta i els catalans/nes de 
Catalunya ja ens entendrem. Per tant, demanaria que hi hagués un apunt una 
mica més sobiranista en algun punt d’aquests, i reclamar  que l’Estat deixi 
anar corda. 
 
 Per exemple jo aquí dic: “revitalització del poder local” i que, en cap 
cas, pretengui devaluar el poder autonòmic, perquè també se’ls ha de fer veure 
a la gent d’allà que no acceptarem segons quin tipus de pactes.    
   
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creu que el que 
pretén el PP amb aquesta Moció és buidar de contingut l’autonomia i en 
aquest cas, la Generalitat de Catalunya. Crec que allò que s’ha d’aconseguir és 
que Catalunya sigui l’administració única, i que l’Estat només ha de ser, en 
tot cas, la intermediària entre el poder central europeu i el poder regional. 
 
 També crec que cal evitar lleis com la d’Estabilitat Pressupostària, 
que és un atac directe al nivell d’autogovern de Catalunya i del seu món Local. 
 
 Cal reclamar una vegada més, -tal com es fa en les conclusions del 
Congrés del Municipis de Catalunya- que el Parlament de Catalunya ha de 
tenir totes les competències per a la legislació de les hisendes locals, i, en 
definitiva, cal una normativa d’hisendes locals que millori el finançament dels 
ajuntaments reconeixent-los les competències que exigeixen en virtut de les 
necessitats socials, econòmiques i culturals de cada municipi, i s’ha 
d’aconseguir que s’incrementin els diners que l’Estat destina a les 
administracions locals fins arribar a què els recursos de l’administració 
representin, com a mínim, el 25% del conjunt de les administracions 
públiques. O sigui que nosaltres, en aquest cas, votaríem en contra d’aquesta 
Moció, i haig de dir que la Moció alternativa que ha presentat el Partit 
Socialista la desconec completament, encara que sé que s’ha passat per correu 
electrònic, però ha sigut després de l’hora que jo he mirat aquest matí el 
correu, i, almenys, com deferència haguéssiu pogut trucar per telèfon i dir-ho, 
perquè si la poseu el mateix dia és difícil de veure’l, al menys, podríeu passar-
la ara a l’última hora en paper, però bé, esperaré les explicacions del Grup 
Socialista per decidir el vot. 
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 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que no pot ser suau amb 
la Moció, i ha de començar dient que em va sorprendre quan vaig llegir-la i el 
qualificatiu que posaria és d’hipocresia política. En principi, perquè en el mes 
anterior hi havíem estat debatent en aquest mateix Ple sobre la Llei 
d’Estabilitat Pressupostària, un debat llarg, i queda reflectit a l’Acta com es va 
manifestar la representant del PP. Les conclusions a les que es pot arribar són 
les mateixes que han fet la resta de companys que han parlat abans, desgast 
polític, intentar que les autonomies quedin simplement amb un títol, sense 
cap competència, buides de competència i, sobretot, veure que segons s’estan 
comportant en el prolegomen al pacte local, en principi, si no hi ha recursos 
per als municipis pot haver moltes bones intencions, però s’han de demostrar 
d’alguna altra manera.  
 
 No només ens podem omplir amb frases més o menys boniques, que 
podríem subscriure tots sobre l’àmbit competencial de cada administració i el 
principi de subsidiarietat, etc, etc., sinó que, a més, s’ha de donar un 
contingut, i aquest contingut no apareix, i, la realitat és que, quan des de 
diferents vessants s’està treballant sobre aquest punt, igualment ens queden 
sense contingut. Per tant, crec que no podem jugar a aquestes edats que 
tenim tots a fer aquest tipus de demagògia i d’hipocresia que és això el que 
està demostrant aquesta Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar, contestant a la 
Portaveu del Grup Municipal d’IC-V,  que la hipocresia política resulta que 
dóna al Partit Popular la majoria absoluta, és la representació de la voluntat 
del poble, i no se ha d’oblidar mai d’això, i donades les enquestes, crec que 
tindran majoria absoluta per uns quants anys. Pel que fa a hipocresia política, 
podríem parlar molt de la que fa IC-V, però ho deixarem per a l’àmbit de 
l’Ajuntament de Cornellà que aquí tenim “el libro gordo de petete” de la 
hipocresia política d’IC-V. 
 
 També dir-li que el PP pot tenir molts defectes però el que no té és 
la controvèrsia i “la caja grillos” que té el Partit Socialista per tota Espanya. El 
major exemple ho han donat vostès avui, en  la Comunitat Europea, on els 
seus propis Diputats es van abstenir de les seves sol·licituds, o sigui, el 
súmmum, i això és per contestar que “en todos los sitios cuecen habas y hay 
sitios que calderades”. 
 
 Allò que he plantejat aquí és quelcom que s’havia d’haver 
desenvolupat fa temps i que s’ha votat amb l’acord de tots, que és un acord 
aprovat sobre la descentralització en la Federació de Municipis i Províncies 
que està en les Bases del Pacte Local, perquè ja sabem que hi ha per costum 
en els diferents Parlaments i, sobretot en els autonòmics en els que governa el 
PSOE, que en Madrid signen una cosa, donen suport a una cosa, i en la 
Comunitat –com és el cas de Catalunya-  donen suport a una altra. 
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 El Partit Popular -pel que jo tinc constància- vota el mateix en 
Madrid, en Catalunya i ho votem en Sevilla i ho votem en tots els llocs, i 
tindríem molt a discutir sobre aquest tema però, com sigui que la majoria està 
molt clara des del principi en totes les decisions i en la manera de presentar 
les Mocions, crec que no té objecte seguir discutint quelcom que no ens 
portarà a cap lloc. 
 
 També vull dir, continua manifestant la Sra. Espinosa, que es 
poden sol·licitar moltes coses però quan es tenen uns vots darrere que donen 
suport a aquestes sol·licituds, perquè em fa riure que algú exigeixi des d’una 
minoria parlamentària a un Govern al qual no oblidem que ho ha posat el 
poble,  els espanyols en majoria absoluta, i això sí que és demagògia, exigir. 
 
  
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
contestar que per aquesta regla de tres vostè no podria exigir res en aquest 
Ple, perquè és una minoria, però tota discrepància i tota posició és legítima en 
democràcia, tinguin majoria absoluta o minoria. 
 
 A continuació pren novament la paraula el senyor Antonio Balmón 
Arévalo, com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que la 
Moció alternativa ve donada perquè aquesta Moció és una trampa i, com 
aquesta Moció és una trampa, el que no té sentit és que no parlem del 
conjunt, i això significa que si volem enfortir el poder local i el paper dels 
ajuntaments i si volem revisar l’àmbit competencial que fa referència als 
ajuntaments, ho hem d’abordar en el seu conjunt, i per fer-ho d’aquesta 
manera, ho hem de fer des de la perspectiva de l’Estat i després ja passarem a 
la perspectiva i a la situació concreta de l’autonomia.  
 
 La Moció alternativa fa referència a això. Primer, a resoldre quelcom 
que és principal, és a dir, vostès parlen de pacte local i crec que és una gran 
operació d’imatge perquè, en els fons, allò que fan no és transferir 
competències de l’Estat, sinó dir què competències de les Comunitats 
Autònomes es transfereixen als ajuntaments. La veritat és que vostès estan 
poc preocupats pel paper dels ajuntaments i ho han demostrat en el seu 
Congrés quan van dedicar només tres paràgrafs a la ponència política a aquest 
concepte de pacte local, i el Sr. Aznar va dedicar només quinze segons a parlar 
d’aquest tema. Per tant, no és que sigui la seva gran preocupació, encara que 
sí a Catalunya en el sentit de què plantegen, la possibilitat d’un enfrontament 
entre el Govern de la Generalitat  i les diferents organitzacions municipals 
mentre vostès creuen que es quedaran fregant-se les mans en aqueix possible 
“conflicte” que preveuen. 
 
 Nosaltres el que li plantegem en la Moció –i que jo crec que hauria 
d’estar d’acord si està més enllà de la seva subordinació a interessos polítics 
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concrets- és que hi ha que resoldre el finançament dels municipis, i ho 
plantegem d’una forma molt clara. Vostès plantegen l’eliminació de l’IAE i 
estan plantejant més impostos a través d’un “catastrazo”, digueu-lo 
públicament. Vostès no són capaços de resoldre el finançament municipal ni 
són capaços en aquests moments de donar alternatives sòlides per saber com 
es finançaran els municipis en el futur, però sí que limiten la nostra capacitat 
d’inversió a través de la Llei d’Estabilitat Pressupostària, i això, sens dubte, no 
és enfortir el paper dels municipis. 
 
 Nosaltres plantegem un pacte local a nivell estatal que reculli tots 
aquells temes que estiguin relacionats amb els temes de seguretat ciutadana i 
realitats urbanes com pot ser la Carta de Barcelona i també que es facin 
reformes de la Llei Electoral o s’elevi jurídicament la qualitat democràtica dels 
ajuntaments, coses que hauria de contemplar aquest Pacte Local, això sí, 
sempre que se resolgui el tema del finançament. 
 
 És obvi que sí que coincidim en què, a Catalunya, ha d’haver-hi un 
Pacte Local català, és clar que sí, però des de la nostra pròpia realitat, des del 
nostre propi coneixement de la realitat i aprofundint sobretot en l’autogovern 
de Catalunya des del moment en què tots els partits que estem aquí creiem 
que el paper dels municipis també significa “fer” Catalunya.  
 
 I és en aquest sentit que nosaltres plantegem dintre d’aqueix Pacte 
Local català que sigui consensuat primer com ha quedat recollit en la 
Ponència i en els textos del segon Congrés de Municipis de Catalunya, però 
que a la vegada sigui un acord que en el Parlament reculli competències 
relacionades amb l’ensenyament primari i l’educació infantil, el foment de la 
cooperació, polítiques de promoció d’habitatges, polítiques relacionades amb la 
família, transferències de serveis de proximitat, reforma dintre de l’àmbit 
autonòmic del finançament que evidentment s’ha de revisar i que es posi en 
marxa tota una sèrie de transferències i una revisió d’aqueix horitzó de 
competències, s’hauran de revisar també aquells àmbits que signifiquen temes 
de finançament. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Balmón, vostès han volgut 
parlar del tema però no han volgut aprofundir-hi, i aqueix és el seu problema, 
i la Moció alternativa el que fa és parlar del tema, perquè si vostès volen 
enfortir el paper dels municipis han de votar a favor, i si vostè el que 
únicament vol és “marear la perdiz” i jugar a fer política d’Estat, aleshores, 
quedis amb la seva Moció. Allò que està clar és que si vol jugar realment a 
defensar els interessos de què es revisi en profunditat la competència dels 
ajuntaments, és obvi que per a enfortir els paper dels ajuntaments, passa pel 
conjunt del document que nosaltres hem plantejat, ja que sobretot, és un 
document obert encara que haguéssim pogut tancar el text, i haver indicat 
moltes competències i el seu significat però l’hem deixat obert perquè s’abordi 
en un àmbit de diàleg i de negociació, i aquesta és la voluntat de la Moció que 
planteja el Grup Municipal Socialista. 
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 Seguidament pren de nou la paraula la senyora Carmen Romero 
López, com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que quan ha 
parlat d’hipocresia política em referia en tant que el PP, però ja que la 
companya del PP aquí a Cornellà ho ha portat a un terreny més personal, 
també em refereixo a coses per l’estil, evidentment. 
 
 En el mes anterior ella va dir que “no se pueden estirar más los pies 
que lo que tapa la manta”, i aleshores, és clar, vol dir que no hi ha diner, no?. 
Per tant quan ara diu “per aquest motiu han d’estar dotades de suficient 
capacitat de gestió i de recursos econòmics necessaris”, jo no entenc que lligui 
una cosa amb l’altra, i evidentment que parlo d’hipocresia política ja que un 
hipòcrita és una persona que té una doble cara, per una part diu una cosa 
però després es justifica o fa una altra. 
 
 Per aquí han passat moltes mocions que no han estat aprovades pel 
PP, no obstant la Portaveu d’aquí ens ha dit que ella sí que estava a favor però 
que, a vegades, “todo por el pueblo”, però en aquest cas, doncs no. Com sigui 
que aqueixa situació no és l’única que s’ha donat sinó que han estat vàries 
vegades, el meu partit també ha de dir allò que pensa, perquè hi ha gent que 
sí que tenim disciplina de vot i també tenim disciplina de partit i som 
conseqüents amb el què opinem en totes parts. 
 
 A continuació pren novament la paraula la senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per 
manifestar que la seva Moció també és oberta igual que la seva perquè, si 
llegeixen les propostes, veuran que proposem una comissió d’estudi des del 
Parlament de Catalunya, i en aquell lloc estan vostès representats. 
  
 Pel que fa al finançament, Catalunya té les competències més grans 
de la seva història i el Partit Popular ha traspassat a la Generalitat de 
Catalunya tot el que vostès no han fet en vint anys, té la major capacitat de 
transacció de tots els temps, i no només Catalunya sinó que totes les 
Comunitats Autònomes, i tenim el vot a favor de moltes Comunitats 
Autònomes on vostès estan governant. 
 
 Catalunya té gairebé totes les transferències amb els diners per a 
fer-les, encara que suposo que hi haurà algunes que no, però ens hem de 
posar a treballar i hem de reclamar-les, però no hem de pretendre que la 
Generalitat continuï demanant diners i que les competències se les facin uns 
altres. Si té els diners o desenvolupen bé ells les competències, -que no ho 
estan fent, vostès ho han dit aquí moltes vegades, col·legis, educació, joventut, 
etc.etc.- o sinó passar-les als ajuntaments amb el corresponent diner, i si 
l’Estat ha de passar algun diner, jo votaria a favor del que li quedi per 
traspassar, però li repeteixo que Catalunya i el País Basc tenen l’autogovern 
més gran de la seva història. 
 
 Dit tot això, jo votaré la meva i vostè votarà la seva, però la meva 
està oberta als Grups que vulguin treballar en el Parlament, que és el que es 
demana. 
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 Tot seguit intervé novament el senyor Antonio Balmón Arévalo, com 
a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que es refereix al 
tema dels peatges, per exemple?. El que tu comentaves en el cinquè paràgraf 
ja deixa clar el que significaria el Pacte Local estatal que, evidentment, són 
competències de l’Estat, és clar. 
 
 Per a nosaltres no és el mateix que per a tu,  nosaltres com a Grup, 
hi havíem estudiat -encara que ho havíem deixat per a un altre Ple- el tema de 
concretar en una Moció allò que significa per a nosaltres un pacte local i  
evidentment ens reservem el presentar al Ple una Moció que, en tot cas, ja veig 
que aquí hi ha bastant coincidència i podríem parlar-ne. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde José Montilla Aguilera per 
manifestar que les posicions estan suficientment clares, la Moció aborda un 
tema d’una forma parcial, que no vol dir que hi hagi una part que nosaltres no 
estiguem d’acord amb allò que planteja la Portaveu del PP, -això que quedi 
clar- però, en qualsevol dels casos, s’ha d’abordar el conjunt i això és el que 
s’ha pretès fer, i, per tant, s’ha de parlar de finançament de les 
administracions locals que no està resolt i que, a més correspon per  
calendari, perquè s’ha de revisar cada cinc anys. 
 
 D’acord amb el pacte quinquennal de la FEMP i del Ministeri ho van 
abordar aquest any, i en el marc d’aquesta pretesa reforma que es vol fer i que 
no se sap molt bé en què consisteix i, en tot cas, es parla de la supressió 
d’impostos, però no està molt clar com se substitueixen els ingressos que es 
perdrien per la eliminació de l’IAE. Segurament falta també completar –encara 
que això no hagi de ser objecte de discussió- determinades transferències de 
l’Estat, sobretot a les comunitats autònomes, no tant als ajuntaments com a 
les comunitat autònomes i la veritat és que de l’Estat als ajuntaments poca 
cosa se’n pot transferir, i allò que haurien de fer és arreglar això del 
finançament. A les comunitats autònomes sí queden encara bastants coses 
pendents malgrat aqueix meravellós model de finançament. 
 
 En qualsevol dels casos crec que l’important seria que hi hagués 
voluntat clara en el sentit de dir, a més d’això que creiem que s’ha d’abordar a 
nivell central -el finançament i determinades qüestions- aquí, a nivell de 
Catalunya i en el Parlament i fent servir les bases del segon Congrés de la 
Federació de Municipis, fóssim capaços de fer un procés que realment 
comportés transferències de coses que fa la Generalitat en aquests moments i 
que li costen diners, doncs que amb aqueix diner i aqueixes competències ho 
facin els ajuntaments. Això no tinc tan clar que hi hagi voluntat per fer-lo, 
perquè també hi ha formacions polítiques que pensen que enfortir l’autonomia 
de Catalunya és enfortir l’administració de la Generalitat, però que els 
ajuntaments no són Catalunya, i, per tant, nosaltres no som Catalunya. Ho 
dic perquè només cal veure el posicionament que ha hagut a aquest respecte 
en la coalició que governa la Generalitat que parla de coses que en alguns 
casos, fins i tot, podem estar d’acord, és més, estem d’acord, i que s’ha de 
millorar encara el nivell de competències que té la Generalitat, però mira 
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d’obviar allò que és fonamental i és que poc sentit té que determinats centres 
cívics els gestioni un Departament de la Generalitat,  això no passa en cap 
país europeu, perquè va en contra del principi de subsidiaritat aprovat en 
Maastrich. 
 
 Quantes coses fa la Generalitat que amb el mateix diner es podrien 
fer millor des dels ajuntaments, i això és del que es tracta, i de tenir clar que 
des dels ajuntaments fem coses per als ciutadans/nes de Catalunya, i per 
tant, enfortir els ajuntaments és enfortir també l’autogovern de Catalunya.          
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena a la totalitat de la Moció, presentada del 
Grup Municipal Socialista  és aprovada per majoria absoluta dels assistents, 
amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª 
Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada del Grup Municipal del PP  
és rebutjada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels 
Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith 
Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid 
Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes 
Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; dels Regidors/es del 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes 
Romero i Miguel López Sánchez; del Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena;  del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón; del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan 
Tardà i Coma;  dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García 
Llorente i Antonio Naranjo Hijos.  
 
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada amb els termes següents: 
 
 “El municipalisme és part essencial de la nostra identitat 
democràtica. La feina feta durant els darrers anys, expressa una convicció 
profunda en les capacitats de les comunitats locals per donar solució a la 
major part dels seus problemes a través de mecanismes que han transformat 
la realitat de molts dels nostres pobles i ciutats. Avui, aquests instruments 
necessiten ser revisats per tal d’aprofundir en el enfortiment del poder local 
des d’un punt de vista polític, competencial i financer.  
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 En aquest sentit, és necessari establir un objectiu clar i precís, s’ha 
d’aconseguir una descentralització que representi un repartiment del 40%-
30%-30% entre govern central, governs autonòmics i governs locals. 
Augmentar el pes del món local fins a un 30% és fonamental, tenint en compte 
la importància de les despeses de suplència que ja realitzem els ajuntaments 
en exercir competències que no ens són pròpies. 
 
 Malauradament, les actuacions adoptades tant pel govern central 
com per l’autonòmic, han estat més relacionades en subordinar el món local 
que en potenciar les energies dels nostres municipis. 
 
 És en aquest sentit que aquest procés de descentralització ha de 
comportar les transferències de determinades competències de la Generalitat 
als ajuntaments dins del marc d’un pacte local català, aprovat pel Parlament i 
consensuat prèviament amb les organitzacions municipalistes de Catalunya, 
tenint com a referència les resolucions del II Congrés recentment celebrat. 
Aquest procés de traspàs de competències  als ajuntaments és enfortir 
l’autonomia i ha de ser fruit, precisament, de l’exercici del nostre autogovern. 
 
 Però aquest procés de descentralització no pot significar un 
enfrontament entre el govern de la Generalitat i els ajuntaments, ni deixar de 
banda la responsabilitat del govern de l’estat. La concreció d’un pacte local a 
nivell estatal és necessària per tal de donar una nova orientació a enfortir i 
revitalitzar el poder local, aplicant el principi de subsidiarietat o proximitat, 
per tal que sigui l’administració més propera a la ciutadania i als seus 
problemes la que es faci càrrec de tot allò que no sigui imprescindible i 
realment necessari que facin els altres nivells administratius superiors. 
 
 Però abans d’iniciar aquest camí de nous continguts competencials, 
el govern central ha d’abordar el veritable problema dels ajuntaments: el seu 
insuficient finançament; anul·lant els preceptes de la Llei d’estabilitat 
pressupostària que afecten als municipis i contemplant, amb rigor i seriositat, 
la negociació per la renovació de la Llei d’Hisendes Locals.  
 
 A finals de 2002 acaba el termini per renovar l’acord sobre Hisendes 
Locals signat l’any 98. Per tant, independentment del pacte local, l’any 2003  
ha d'haver un nou sistema de finançament local.  
 
 Fins ara, per part del govern de l’estat no ha hagut  la voluntat 
d’abordar la negociació entre ell i els representants del món local, a través de 
la comissió de la FEMP, amb propostes clares i amb una  decisió ferma 
d’arribar a un acord que permeti la millora substancial d’aquesta situació. El 
Ministeri d’Hisenda s’ha limitat a fer declaracions, filtracions i “globus sonda” 
que han acabat generant inseguretat i incertesa als ajuntaments. 
 
 Un exemple ha estat, i és la promesa electoral del President del 
Govern, l’eliminació de l’IAE, que s’ha convertit ara en un embolic del que no 
sap com sortir-se’n. I la solució que ha trobat no és una altra que traspassar 
la seva responsabilitat  als ajuntaments. 
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 Davant aquesta situació, les organitzacions municipalistes, han 
plantejat una proposta útil i sòlida. Però el govern central, atrapat en les seves 
contradiccions, ha donat la negativa per resposta. 
 
 En contra d’aquesta proposta el govern central proposa la pujada 
d’un  impost com el cadastre, el qual paguem tots els ciutadans. Des del món 
municipalista ja hem dit -i reiterem- que aquesta posició és  senzillament 
inacceptable. La possible desaparició de l’IAE no ha de significar, en cap cas, 
ni menys ingressos per als ajuntaments ni més impostos per als ciutadans. 
 
 És per això que cal subratllar  que no es pot acceptar qualsevol 
lògica de pacte local a nivell estatal que no incorpori o vagi acompanyat d’una 
solució positiva i rigorosa al problema de finançament del món local. 
 
 Es per aquests motius que el grup municipal socialista proposa al 
Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al govern central que abans de començar a negociar 
el pacte local estatal, s’acordi un nou marc de financiació del món local que 
incrementi els recursos i resolgui de forma estable i eficaç l’actual situació. 
 
 Segon.- Instar al govern central que el contingut del pacte local 
estatal signifiqui realment un enfortiment i revitalització del poder local i que, 
en cap cas, pretengui generar un enfrontament de les comunitats autònomes 
amb els ajuntaments. 
 
 Tercer.- Instar  al govern de la Generalitat l’inici d’un procés de 
negociació que finalitzi en la redacció d’un pacte local català que sigui aprovat 
pel Parlament, després de ser prèviament consensuat amb les organitzacions 
municipalistes de Catalunya. 
 
 Quart.- Donar trasllat del present acord al President de la 
Generalitat, al President del Govern Central, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya i del Congrés dels Diputats,  i a les organitzacions 
municipalistes.” 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre el consum d’aigua. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “En diverses ocasions hem manifestat la nostra preocupació per 
l’excessiu consum d’aigua en les dependències i les activitats del nostre 
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Ajuntament. En aquells moments ho fèiem per dues raons: a) Per evitar el 
malbaratament d’un recurs escàs, que és vital per a la vida en totes les seves 
formes; conscients de què, amb el temps, la seva escassetat serà un dels 
problemes més greus que haurà d’afrontar la Humanitat, encara que aquí 
tinguem la sort de viure sobre un aqüífer  que consideràvem inesgotable i, b) 
que era necessari reduir la despesa econòmica i energètica que això suposa 
per l’economia de la nostra ciutat. 
 
 Encara sabem que els cicles climàtics es produeixen amb irregular 
freqüència (sempre ha hagut èpoques seques i èpoques humides), ara estem 
vivint un període en el que les pluges són cada vegada més escasses, fins 
l’extrem de què la reserva d’aigua emmagatzemada a Catalunya és la més 
reduïda de les últimes dècades, (es calcula que, si no es presenta una 
primavera plujosa, queda aigua emmagatzemada  per a dos mesos) que a més, 
es veu agreujada per un consum i una contaminació superiors a qualsevol 
època anterior. D’aquest consum no estan exemptes de responsabilitat, les 
companyies elèctriques, que manegen a la seva voluntat l’ús dels 
embassaments. (Un problema que també podia reduir-se mitjançant la 
implantació d’energies alternatives). 
 
 Tot això està estretament lligat a un constant increment de la 
població i a una cultura exempta de reflexió sobre el seu propi futur i sobre la 
necessària aplicació d’un principi de prevenció. Per damunt de qualsevol 
consideració conjuntural, és necessari aplicar una Nova Cultura amb respecte 
a la gestió i al consum de l’aigua. 
 
 Davant aquesta situació, la Generalitat de Catalunya ha proposat 
una sèrie de mesures tendents a reduir el consum, sobretot en aquelles 
qüestions que es consideren menys necessàries, entre les que destaquen el reg 
de parcs i jardins, camps de golf, piscines, etc. 
 
 Per tot això proposem: 
 
 Primer.- Que es redueixi a l’estrictament necessari el reg de les 
zones verdes de la ciutat, ampliant la freqüència i ajustant els sistemes per 
evitar la caiguda d’aigua fora de la zona a regar, així mateix, adequar el reg a 
horaris amb menys possibilitats d’evaporació. (Ultimes hores de la tarda, 
primeres de la nit) cosa que és possible, sobretot, on el reg és automàtic. 
 
 Segon.- Estudiar la possibilitat d’utilitzar aigües depurades per al 
reg i altres activades en les que no sigui necessària aigua potable. 
 
 Tercer.- Que en les noves zones que es vagin enjardinant, s’utilitzin 
plantes xeròfiles –que requereixen poca aigua-, al mateix temps, que en les 
zones en les que existeix un excés de gespa o altres plantes hidròfiles, es 
tendeixi a anar-les substituint, de forma progressiva, per altres autòctones i 
ornamentals, adaptades al clima mediterrani, que requereixin menys aigua.  
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 Quart.- Que es tregui una circular interna, recomanant als 
treballadors/es de l’Ajuntament i a les empreses municipals, la màxima cura 
en l’estalvi de l’aigua. 
 
 Cinquè.- Posar una nota, en la Revista Municipal “Cornellà 
Informa”, informant a la població de la situació en que estem i podem estar, i 
demanant-li que evitin gastar més aigua de la realment necessària, inclús 
recomanant formes de reutilització d’aigües residuals. 
 
 Sisè.- Recollir les normes establertes per la Generalitat sobre l’ús de 
l’aigua, per part de les empreses, en els seus processos productius i fer-les hi 
arribar una carta a totes i cadascuna de les empreses de Cornellà, amb la 
recomanació de què tinguin un comportament adreçat a l’estalvi i bon ús de 
l’aigua.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que tots estem 
veient com evoluciona el clima i les conseqüències que estem tenint i, en 
concret, a Catalunya, no fa falta ni tant sols preocupar-se perquè cada dia ens 
ho estan demostrant mitjançant informacions sobre els pantans, sobre la 
situació de sequera i, com diem en la Moció, no vol dir que això sigui única i 
exclusivament ara quan s’ha produït, perquè en d’altres moments també ha 
hagut èpoques de major i menor pluja, però allò que és cert és que cada 
vegada això s’està produint més, i, en aquest moment concret, si la primavera 
no és una primavera plujosa, la situació és realment preocupant i no ens hem 
de fixar si aquí tenim uns recursos i allà no, perquè això és quelcom que va 
més enllà i que necessita la implicació i el compromís de tots per ajudar a què 
això sigui el menys dolent possible. 
 
 En aquest sentit, nosaltres fem una sèrie de propostes. Això podria 
encara augmentar, tenint en compte que no només estem defensant un recurs 
cada dia més escàs que és tan important que és fonamental per a tots els 
processos de la vida, i per tant, sense ella amb el temps veurem com les lluites 
per l’aigua –que abans han estat pel petroli-, seran les que tindran lloc en 
aquest món.  
 
 A més, hi ha una qüestió econòmica, el pressupost d’aquest any 
contempla una despesa d’uns 64 milions de pessetes d’aigua, i això és 
possible, reduir-ho perquè havia gairebé multiplicat per dos la de l’any 
anterior. 
 
 Jo hi havia repartit en la Junta de Portaveus un full en el que deia 
que una campanya d’estalvi d’aigua aplega per primer cop els municipis i els 
ecologistes, i, efectivament, aquesta és una mesura que sembla que la 
Federació de Municipis de Catalunya i l’Associació de Municipis i Comarques, 
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i l’Àrea Metropolitana han arribat a un acord per veure d’aplicar: Fins i tot hi 
ha municipis, Santa Perpètua de la Moguda, Barcelona, Torredembarra, on es 
van distribuir uns aparells adaptats a les aixetes. 
 
 I al final d’aquest full he afegit una nota on dic que crec que 
hauríem de parlar amb la FMC i treure tota la informació sobre aquest acord i 
veure com podíem participar en la campanya que es posarà en marxa en 
aquests quatre municipis. 
 
 El proper dia 2 hi ha una jornada a la Facultat de Biologia de la 
Universitat de Barcelona sobre la nova cultura de l’aigua que dura tot el dia, 
amb una sèrie de ponències extraordinàries i jo intentaré anar-hi i 
recomanaria que algunes persones -tècnics o polítics- d’aquest ajuntament, 
poguessin participar i treure conclusions, segurament es podran recollir 
qüestions que seran fàcilment aplicables o que ens servirien com a informació.     
           
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
comparteix perfectament tota la filosofia que acompanya la Moció, i creiem que 
moltes de les coses que diu no són solament qüestions pròpies d’un 
ajuntament, encara que és cert que les companyies d’aigua també fan 
campanya per l’ús adequat i l’estalvi d’aigua i rebem freqüentment amb el 
rebut de l’aigua un fullet que ens explica com ho hem de fer. 
 
 La Generalitat de Catalunya veient com estan en aquest moment 
totes les conques hidrogràfiques i com estan els pantans, va treure una 
normativa que s’ha anat concretant gradualment, i la setmana passada feia 
recomanacions directes als ajuntaments, i, en principi, encara que 
segurament hi ha algunes coses que es podrien canviar o que no acabaríem de 
veure-les d’igual manera,  sí que crec que s’ha de lluitar a favor de 
mentalitzar-nos tots que l’aigua és un bé escàs, que els darrers cinc mesos a 
Catalunya ha plogut molt menys i que la mitjana és menor que en els deu 
anys últims, o sigui, que estem a punt d’esgotar els recursos hídrics que tenim 
i, evidentment, s’han de prendre mesures. 
 
 Crec que el company Flórez coneix perfectament que el Municipi de 
Cornellà està intervenint en alguns aspectes, per exemple, en el projecte que 
hi ha per fer una sèrie de pous per extraure l’aigua de reg de la capa 
subterrània del substrat, però en general, crec que totes les propostes que 
estan fent, personalment les comparteixo. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup 
donaria suport a la Moció, però hi ha dos punts pel que respecta al tema de 
les aigües depurades que fins que no estigui la depuradora, no té molt sentit 
ni que ens posem a estudiar-ho. 
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 En el tema del punt tercer, nosaltres veiem certs inconvenients i 
com sigui que ens toca després aplicar aquesta sèrie de mesures, demanaríem 
que per a poder votar a favor de la Moció, aquest punt també fos suprimit. 
 
 Tot seguit intervé novament el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que en relació al que ha 
dit la Portaveu d’IC-V, estem oberts –com és lògic- a possibles modificacions  
d’algun punt del redactat, però allò que és important és que siguem capaços 
de dur a terme una política en aquest sentit. 
 
 També estem disposats a modificacions en el segon punt, però 
quant al tercer punt no entenem les raons. Dir que s’utilitzin en les noves 
zones plantes xeròfiles o que es vagi substituint poc a poc la gespa per unes 
altres que siguin també ornamentals i que, al mateix temps, necessitin menys 
aigua, ahir vaig anar a  la zona d’Alps,  eren les deu passades del matí i 
s’estava regant tota la zona de gespa, com en tots els llocs, i no és aquesta la 
manera, aquesta és una zona nova i això s’ha fet quan ja estem en una 
situació com la que estem. 
 
 En tot cas diria per quines raons el punt tercer –si és precís 
introduint alguna petita modificació- no es pot acceptar?. Si em doneu 
arguments que realment siguin convincents, estic disposat a retirar-lo però no 
dir que això no ho acceptem. 
  
 Novament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que creu que podrien 
mitjançar, perquè una de les coses que havia entès que no era correcta era 
allò de les aigües depurades i això ja està. I en el punt tercer, crec que tampoc 
hem de tenir ara una guerra a la gespa, encara que evidentment la gespa no 
és pròpia d’un país mediterrani, però tampoc podem deixar totes les zones 
amb un altre tipus de plantes, perquè crec que hi ha d’haver una varietat. Per 
això, deia que podríem mitjançar, és a dir, intentar a seguir les tendències o 
les recomanacions que sobre això existeixen perquè sobre això s’ha pronunciat 
tothom i hi ha recomanacions de la Diputació, dels Col·legis corresponents, 
per exemple, de Perits Agrícoles, que recomanen en general unes tendències i 
jo crec que si acceptem aqueixes recomanacions i treballem en aquest sentit 
seria l’idoni. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, tal i com està el redactat, estic segur que si sotmetéssim a 
consideració dels veïns això de les zones on hi hagi un excés de gespa, si 
preguntéssim a qualsevol ciutadà si a Cornellà hi ha una zona amb excés de 
gespa, crec que no ens donarien la raó, tot i que s’han anat incrementant els 
metres quadrats de gespa, però és precisament una de les coses que més volen 
els veïns. I aquí s’ha de conjugar també això, no gastar aigua però tampoc 
podem posar cactus i figueres de moro, perquè no hem de posar plantes en 
funció de què gastin poca aigua o no, sinó també pensar en allò que forma 
part de la cultura mediterrània, i això no ho hem d’oblidar. 
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 A continuació pren la paraula novament el Portaveu del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que pot 
comprendre que el Grup d’EUiA hagi de mantenir el punt tercer, doncs molt 
bé, no hi ha cap problema, i nosaltres ens comprometem –encara que no 
donarem suport a la Moció- a donar sortida al punt 1, 4, 5 i al 6. 
 
 Novament intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que no diuen que desaparegui tota 
la gespa. Hi ha parcs o jardins amb varietat de plantes que a més els fan més 
bonics, i aquí hi ha uniformitat en les zones noves i jo recomano que amb 
voluntat mireu totes aqueixes zones.  
 
 En el tercer punt on posem “que en les noves zones que es vagin 
enjardinant”, doncs que també s’utilitzin plantes xeròfiles. 
 
 En relació al punt primer, el fet de regar com es rega –sobretot a 
l’estiu- cada dia, això és un absurd, és innecessari, i, per tant, hem de fer un 
esforç en aquest sentit. En aquest punt podem buscar una redacció que sigui 
més acceptada per tots, perquè crec que és una necessitat que anem canviant 
aqueixa cultura que tenim que, a més, no és mediterrània, això és dels països 
humits, i aquí es poden posar un altre tipus de plantes i  es guanyaria en 
bellesa i en ornamentació de la ciutat. 
 
 Si encara que estem disposats a què es busqui una redacció en 
aquest punt, diem que no, que això continuï igual, aleshores jo no puc 
acceptar-la. 
  
  Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per -adreçant-se al senyor Flórez- manifestar que suposa que manté el text. El 
que s’ha dit de que malgrat tot ens comprometem a aplicar els punts 1,4, 5 i 
6, perquè el 2 no es pot aplicar perquè no tenim depuradora i no hi ha aigües 
depurades, i el punt 3 el que aquí concretem que serà un determinat número 
de plantes, s’ha de discutir quan hi hagi un projecte en una nova zona però no 
ens aturem aquí en què han de ser d’un determinat tipus. Això és com allò de 
regar molt o poc la gespa, però si en segons quins dies de l’estiu no es fa 
segons com, es posa groc i els veïns et posen “a caldo” perquè diuen que 
deixem que s’assequi. S’haurà de buscar un equilibri.  
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Flórez per dir que ell, amb més 
interès que mai, estarà fent un seguiment dels altres punts, el tema de com es 
rega i quant i a quines hores. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
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senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª 
Isabel Espinosa Fernández; i, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i amb el vot a favor dels restants regidors 
presents.  
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la reutilització 
de Can Suris. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que Can Suris, indústria tèxtil cotonera construïda l’any 
1897, després d’anys de reivindicació va ser integrada en el Catàleg de 
Protecció del Patrimoni Arquitectònic de Cornellà, malgrat no haver-se 
aconseguit  la protecció de les vivendes adjuntes que constituïen la petita 
colònia on residien famílies treballadores d’aquesta fàbrica,  raó per la qual  
avui dia no podem comptar amb aquest testimoni d’habitatge obrer,   
 
 Atès que, esdevingut de titularitat pública, observem amb 
satisfacció com el Govern de la ciutat hagi iniciat les obres de rehabilitació 
d’aquest magnífic edifici que posarà a l’abast de la ciutadania 4.571 metres 
quadrats (distribuïts entre les  tres plantes i el soterrani), 
 
 Atès que la  situació de l’indret on és edificada la nau (enclavada en 
una zona de fort creixement urbà), així com la seva grandària i els valors 
arquitectònics l’han de convertir en un equipament singular, 
 
 Atès que amb aquesta intervenció es culmina una reivindicació que 
arrenca de fa més de dues dècades de demanda de protecció i posterior 
reutilització pública d’aquest espai, la qual cosa converteix aquest fita en 
quelcom molt important en la intensificació de la defensa del patrimoni 
històrico-arquitectònic de la ciutat,  
 
 Atès que participem de la idea que ara correspon al conjunt de la  
ciutadania participar en l’assessorament al Govern sobre la seva futura 
reconversió, en ser coneixedors que al llarg d’aquests anys sovint se n’ha 
parlat i s’han suggerit tota mena de possibilitats  d’ús (espai per a joves, 
alberg de joventut, biblioteca, centre de creació artística, centre cultural, 
museu de la ciutat, etc,)    
 
 Atès que considerem que la reconversió  de can Suris ens ofereix la 
possibilitat d’endegar un procés de participació ciutadana que permetrà 
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aconseguir una major implicació per part dels ciutadans en els afers públics i, 
alhora, garantir que les decisions del Govern municipal s’adiran més que mai 
amb les necessitats de la població. 
 
 Per tot això el Grup Municipal d’ERC proposa l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar el món associatiu de la ciutat a integrar-se en una 
Comissió Ciutadana, presidida pel Govern Municipal, en la qual s’integrin 
alhora els diversos Grups Municipals, amb l’objectiu de recollir suggeriments i 
debatre possibles funcions i usos socials a integrar en aquest nou 
equipament.  
 
 Segon.-  Donar publicitat, mitjançant la revista municipal Cornellà 
Informa, a aquest acord i convidar  la ciutadania a fer arribar propostes i 
suggeriments per tal d’enriquir el treball de la Comissió Ciutadana 
esmentada.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació manifestant que el que pretén la Moció 
és fer convergir dues funcions, una, aprofitar l’avinentesa que en aquests 
moments ja s’estan executant les obres de condicionament de Can Suris. 
 
 En tots els municipis i sobretot a Cornellà, en aquest sentit s’ha fet 
un gran esforç, s’ha avançat moltíssim en el que és la defensa del patrimoni i 
la seva reutilització, i allò que fa vint anys gairebé vèiem impossible, avui dia 
ho tenim, Can Suris, propietat pública i, a més a més, receptora d’inversions 
per tal d’obrir-la a la ciutadania. Això d’entrada és un valor extraordinari, 
quan a vegades hi ha gent que diu: ¡Ah, la democràcia, i tot plegat!, i això són 
faves comptades, això ho toques. 
 
 Per altra banda, justament perquè ha estat un somni de molts anys 
i de molta gent, crec que es podria aprofitar l’avinentesa per tal d’intentar 
experimentar amb això tan difícil, fins i tot des del punt de vista teòric, de la 
participació, -que ja és difícil teoritzar sobre la participació, que aplicar-ho és 
la “caramba”-. 
 
 Aleshores, si per una banda, partint de la satisfacció de tenir un 
espai públic que anys enrere només el somniàvem. Per altra banda, molts 
diners invertits i, a més a més, que és un edifici singular, emplaçat en un lloc 
de creixement, un lloc neuràlgic per les comunicacions. 
 
 És evident que allò es una de les perles de la ciutat, i aleshores 
diem que es tracta d’intentar  fer-ho viure en la mesura que puguem. Accepto 
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que això de la participació és molt difícil però caldria fer-ho viure a la 
ciutadania i utilitzar-ho com a experiència. 
 
 Com que durant aquests anys s’ha dit de tot, que podria ser un 
alberg de joventut, una casa de joves com les d’Amsterdam de fa anys, un lloc 
on fer-hi esports, un centre cívic pel barri, i, fins i tot, un dia el Sr. Badenes va 
parlar d’un centre telemàtic interessant. És a dir, que en els últims anys he 
sentit de tot i em sembla que són idees prou interessants. 
 
 Aleshores demanem fer un experiment de manera que s’obri un 
debat sobre l’ús perquè la gent ja se’l senti seu, i la manera de fer-ho seria 
instar i deixar clar que convindria organitzar una comissió en la qual 
participessin entitats, col·lectius, i fins i tot, persones no necessàriament 
lligades a una entitat, però que poguessin tenir interès i que generés un debat 
treballat i documents per tal que després el Govern de la Ciutat o el plenari 
municipal pogués decidir allò que considerés més correcte, i que el dia que 
l’Alcalde inaugurés allò pugues dir que hem fet això perquè, a més a més, amb 
major o menor intensitat, durant uns mesos la ciutadania de Cornellà ha 
debatut això. 
 
 Em sembla que seria bo i demanem això, estudiar-ho, perquè crec 
que això de la participació no és altra cosa que la suma de petits intents del 
laboratori que és la nostra societat, el nostre Cornellà, i penso que val la pena. 
Allò que diem és instar el món associatiu de la ciutat a integrar-se en una 
Comissió Ciutadana, presidida pel Govern Municipal, en la qual s’integrin 
alhora els diversos Grups Municipals, amb l’objectiu de recollir suggeriments i 
debatre possibles funcions i usos socials a integrar en aquest nou 
equipament, i, a més a més, donar publicitat i convidar a la gent a participar-
hi. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup pensa 
que és una Moció que encaixa molt en la manera de pensar del nostre partit. 
En principi, nosaltres som defensors de la participació ciutadana, hem fet 
experiències en alguns llocs sobre qüestions de participació ciutadana i fins i 
tot són reconegudes en aquest moment. La intenció la compartim totalment 
però també coneixem una mica els recursos que tenim per aplicar o  treballar 
aquest sentit de la participació ciutadana. 
 
 Per una banda, pensem que el Reglament de Participació Ciutadana 
dóna poc joc, realment d’aquí es poden treure poques jugades o poques 
comissions per treballar temes. 
 
 D’altra banda, sí que estem d’acord en què cal un consens 
important per a aquests grans temes que són temes de ciutat que ens 
preocupen a tothom i, en aquest sentit, voldria recordar que els partits que 
estem en el Govern de la nostra Ciutat vam intentar fer un gran acord sobre la 
ciutat del segle XXI, sobre Cornellà, que al final no es va poder acabar de fer 
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tot el que havíem pensat perquè molts grups precisament no volien jugar a fer 
aquesta aposta pública. 
 
 De totes maneres, nosaltres en aquest moment ens abstindrem 
d’aquesta Moció en el sentit de què sí que estem d’acord  amb que les coses 
s’han de treballar, que s’han de fer comissions, i possiblement la comissió que 
nosaltres proposaríem  seria una comissió més tècnica, més del tipus de les 
comissions que s’han fet en el cas de pallassos o d’altres coses que s’han 
discutit, i tampoc volem defugir en cap moment de la responsabilitat política 
que tenim nosaltres ni deixar tot en mans de la ciutadania, perquè creiem que 
nosaltres també tenim una responsabilitat política. 
 
 Per tant, continua manifestant la Sra. Romero, l’única cosa que 
podem dir és que ens agradaria parlar amb Esquerra Republicana 
detingudament per veure quina fórmula podríem trobar més idònia, des del 
sentit que nosaltres estem totalment oberts per treballar per la ciutat i per 
millorar les formes de participació ciutadana, però amb les propostes que fa en 
aquest moment ens hem d'abstenir perquè creiem que primer s’hauria d’haver 
parlat més, i no portar-lo directament al Ple com una Moció, sinó abans 
intentar un mínim consens, sobretot en aquestes qüestions que són tan 
primordials per a la ciutat. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup 
creu que les formes de participar en la política municipal s’han anat 
consolidant en els últims anys i hem buscat en diferents circumstàncies 
instruments de participació i d’informació i també instruments per ajudar i 
col·laborar en la política municipal. Però parlem d’un tema en concret, no 
parlem de polítiques generals sinó d’un espai on nosaltres crec que tenim una 
obligació, però som els únics que diríem que no tenim cap interès concret, som 
els únics que podem reflexionar i per això tenim aquesta responsabilitat sobre 
quin tipus d’ús podem donar que estigui vinculat a les necessitats socials de 
la població de Cornellà. 
 
 Recordo que en la Comissió de Patrimoni, quan vam presentar el 
projecte de Can Suris, la gent de l’Avenç comentaven que ells podrien tenir 
allà una zona per a ells, perquè eren de la Comissió de Patrimoni, i els del 
barri deien que ells també volien tenir alguna cosa del barri. Això és normal, 
és normal que els seus interessos estiguin més “encorsetados” que no les 
nostres idees de quines coses es poden fer allà. 
 
 Quan es tracta el tema d’un equipament com aquest, nosaltres 
tenim idees i estem treballant en aquest sentit, i quan el projecte estigui clar, 
a partir d’aquí, crec que hem d’iniciar una certa reflexió amplia i oberta. No 
tenim cap inconvenient perquè nosaltres, no tan sols tenim l’obligació de 
definir l’ús, tenim una segona obligació que és que aquest equipament 
funcioni i que aquest equipament tingui recursos suficients tan humans com 
econòmics perquè allò funcioni. 
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 És molt difícil trobar fórmules concretes i pràctiques en el tema de 
la participació, i nosaltres no donarem suport a la Moció, no perquè no 
pensem com podem buscar elements de participació sinó perquè creiem que 
en el cas de la definició d’un equipament o de les seves funcions i la seva 
gestió, correspon més a un debat de tipus intern, on, evidentment, podem 
demanar opinions externes i podem intentar trobar un equipament que 
signifiqui ajuda i millora del benestar social de la ciutat. 
 
 Fins ara en els equipaments que s’han posat en marxa així ha estat, 
i crec que nosaltres considerem a tots en les propostes i reflexions que estem 
fent en aquests moments, possiblement entre tots serem capaços de trobar un 
ús i de cara al futur, aconseguir que aquest projecte sigui un projecte que es 
pugui aplicar i que es pugui desenvolupar amb els recursos suficients. 
 
 Crec que aquesta sí que és una obligació nostra, i per això no 
donaríem suport a aquesta Moció sempre amb el ben entès que, quan l’Equip 
de Govern tingui clar quines són aquestes funcions i finalitats que hauria de 
cobrir aquest equipament pugui obrir, sense cap mena de problema, un debat 
entre nosaltres i també amb més gent de fora. 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que no votem la Moció però queda clar que quan tinguem una 
proposta, tot i que sigui a mitges, hi ha predisposició a discutir-ho en primer 
lloc, amb els representants del poble -que som nosaltres i que no és cap 
comissió ciutadana- i després, evidentment, amb la gent que calgui, però no 
fer una discussió de barra oberta, una comissió de no se sap qui ni que 
representa per veure quines ocurrències tenim.  
 
 El senyor Tardà intervé per demanar que no frivolitzi, és una 
fórmula de participació que serà millor o pitjor però és una fórmula de 
participació, i en tot moment s’ha dit que, en tot cas, les conclusions només 
podrien ser a títol d’assessorar al Govern de la Ciutat, al plenari, que és qui té 
la responsabilitat de la viabilitat econòmica, etc. etc. i, l’objectiu era que la 
ciutadania o parts minúscules de la ciutadania ho facin seu, nosaltres així ho 
entenem i crec que tots entenem el que és la ciutat educadora, justament en 
això. 
 
 Igual en Can Suris no, però si no és Can Suris haurà de ser un 
altre, però allò que és evident és que haurem d’anar construint arguments per 
tal que la gent se vinculi. Aquesta és la nostra proposta i si no és votada, 
doncs mala sort.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
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Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, amb l’abstenció dels Regidors/es del Grup Municipal 
d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel 
López Sánchez; i, de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández; i amb el vot a favor dels restants regidors presents.  
 
 
 
 Abans d’iniciar el torn de precs i preguntes, el Sr. Alcalde, José 
Montilla Aguilera, informa al Plenari que durant el mes de gener passat han 
estat  6 dones mortes víctimes de la violència domèstica i durant el mes de 
febrer han estat 6 dones més.  
 
 
 
 5.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ha presentat un 
prec sobre el Dia Mundial del Medi Ambient, i dóna lectura al text: 
 
 “Després de què abans d’ahir se celebrés la reunió del Consell 
Municipal de Medi Ambient, en el que es va veure la necessitat d’impulsar la 
Comissió d’Educació i Informació, amb la idea d’aprofundir en un tema tan 
necessari perquè la gent se sensibilitzi i s’impliqui, vull fer una proposta al Ple 
perquè crec que nosaltres som els primers que ens hem d’implicar i serà 
necessari el recolzament d’aquest òrgan. La proposta consisteix en què el Dia 
Mundial del Medi Ambient, 5 de juny, es transformi en una setmana, i es facin 
una sèrie d’actes com: Conferències, seminaris, debats sobre diversos temes 
relacionats amb el Medi Ambient i la Salut de la nostra ciutat, que conclourien 
en una gran festa en Can Mercader o en un altre lloc semblant, en la que 
participés molta gent, que s’aprofitaria per fer el lliurament dels premis de 
Medi Ambient de Cornellà. En aquestes xerrades haurien d’intervenir persones 
de reconegut prestigi, experts en temes concretes, l’Alcalde i Regidors de 
Cornellà, i a més a més, hem de fer possible que en cada una de les taules 
participin persones de Cornellà (professors, joves, membres d’entitats...). 
 
 Per a fer possible tot això, serà necessari un pressupost 
extraordinari, que crec que anirà més enllà dels recursos de què disposa el 
Departament de Medi Ambient, per a sufragar la campanya de materials 
d’informació i difusió, així com d’alguna persona de reforç per a l’organització i 
d’altres tasques que serien necessàries. 
 
 Com que aquesta proposta no es una moció sinó una mena de prec, 
que vull que tothom la conegui, demano que sigui recollida amb bona 
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predisposició, amb la seguretat de què els beneficis i la rendibilitat d’aquesta 
inversió podria ser extraordinària.” 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que es pren nota. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez per fer un altre prec 
que és el següent: Fa un temps que quan em vaig queixar de què aquí a la 
zona d’Alps, s’hi havia posat aquell tipus de rajoles grans, fins i tot a la 
calçada, i que fa un temps que s’han substituït unes quantes que estaven 
trencades -encara que això no està inaugurat- i ja n’hi ha de més trencades, i 
per part del Sr. Martínez Flor, se’ns va dir que independentment d’això, no 
posaran més perquè són brutes, però ara amb tot el tema del trambaix tota la 
vorera de l’esquerra baixant per la carretera hi ha alguns trams –que ja ho 
vaig comentar al Sr. Morlanes- de recent execució, com és la plaça del Sòl, o 
aquell bloc de pisos que es van fer davant mateix del Músic Palace, que s’hi 
havien fet fa uns mesos, i que s’ha fet tota una vorera amb arbres i bancs, 
doncs tot això s’ha anat a norris, i ara, aquí al final, no només això sinó que 
continua fins a l’avinguda del Parc tota aquella explanada que hi havia davant 
del bar “tio Rufino”, doncs tot això s’ha aixecat, i s’estan posant peces 
d’aquelles que el Sr. Antonio Martínez va dir que no posarien més, perquè, a 
més a més que són fràgils són molt brutes. 
 
 Això ho deixo aquí, i no fa falta que em contesteu però que sapigueu 
que això no correspon amb el que s’havia dit abans ni al que seria necessari. 
 
 Una altra cosa dirigida al Sr. Morlanes, perquè abans hem estat 
parlant d’això. Quan tindrem aquell projecte del Parc Esportiu?, perquè 
s’havia d’haver presentat i aprovat en el mes d’octubre, estem al febrer i 
encara no tenim ni idea de quan serà. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que serà dintre de no res, d’unes setmanes.  
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que abans de fer els 
precs, o potser no siguin precs sinó que siguin unes queixes, vull dir que 
encara que no s’ha dit aquí però gràcies a Déu no ha hagut morts, solidaritat 
amb el Partit Socialista,  pels dos intents d’assassinat que ha hagut i que en 
l’últim també ha sigut una dona, des del PP solidaritat total amb vostès. 
 
 Ara presentaré dues queixes com a precs o com a queixes. La 
primera és que el Representant d’ERC ha utilitzat en aquest Ple una expressió,  
i jo demano màxim respecte a les persones, i és que ha dit referint-se a les 
persones del PP “aquesta gent”. Crec que el to i la manera de dir-ho no es pot 
consentir perquè entenc que es parlava en un to despectiu, i “aquesta gent” té 
la majoria. Possiblement hem tingut i tenim gent que mereix aquest 
qualificatiu però, per regla general i en gran nombre d’ells, la gent del PP 
tenim una categoria moral,  res més que això, que potser molts voldrien per 
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ells.  Aquesta és la primera queixa, que vull que es respecti a les persones al 
marge de la seva opció política o de les seves creences. 
 
 En segon lloc, vull dir al Sr. Alcalde que utilitzi, per favor, el 
rellotge. Estic notant que a la representant del Partit Popular se li retalla 
completament el temps d’intervenció i, fins i tot, se li diu que no intervingui 
quan vol explicar la seva posició de vot. 
 
 Crec que s’estan restringint, d’alguna manera, els meus drets i ho 
haig de dir, perquè crec que aquí tots som iguals, és més, jo represento a una 
bona part dels ciutadans/nes de Cornellà, i li  repeteixo que som la segona 
força política. Crec que soc bastant ràpida en les meves intervencions, i crec 
que no és motiu perquè en una explicació del vot i que no havia fet una 
exposició de res, sinó que només volia dir “voto no, però si això”, i d’alguna 
manera se’m digui que no, que no puc intervenir, quan després es permet 
estar trenta-cinc minuts exposant un tema reiteratiu –per cert vàries vegades- 
en aquest Ple. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per dir que volia, en tot cas, disculpar-
me. Efectivament m’he deixat portar per la meva animadversió política envers 
el PP, però demano disculpes si he pogut ofendre, perquè en tot cas la voluntat 
no era ofendre. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que creu que tallar la paraula en el Ple, només ho vaig fer una 
vegada al Sr. Flórez, i, en aquest cas no he donat la paraula perquè quan he 
dit: “paraules”, tots els Grups ho han demanat i vostè no l’ha demanada, ha 
pretès demanar-la quan ja hi havia acabat el debat, i si hagués demanat la 
paraula abans, per suposat, que l’hagués tingut.  
 
          

III 
 

ASSUMPTE URGENT 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-lo d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar l’assumpte següent: 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
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 1.- Sol·licitar a l’Autoritat del Transport Metropolità, la 
perllongació del  traçat del tramvia/metro lleuger del terme municipal de 
Cornellà de Llobregat, fins el terme municipal de l’Hospitalet. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist que el Pla Director d’Infraestructures pretén ser una proposta 
de planificació del transport públic consensuada entre les diferents 
administracions. 
 
 Vist que el document sotmès a informació pública contenia, en 
termes generals, les necessitats de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist que amb posterioritat a la data de finalització de la informació 
pública s’ha produït un acord institucional entre la Generalitat de Catalunya, 
l’Ajuntament del Prat de Llobregat, el Reial Club Esportiu Espanyol i 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, per tal de facilitar la implantació de 
l’Estadi del club i una zona d’oci familiar en els terrenys ubicats en la gravera i 
el seu entorn. 
 
 Vist que en el sector sud de la nostra ciutat s’estan desenvolupant 
un conjunt de projectes urbanístics que incrementaran la mobilitat de forma 
substancial en la zona (World Trade Center, Parc Esportiu del Llobregat, zones 
comercials,..). 
 
 Vist l’increment de població produït en l’esmentat sector de la 
nostra ciutat i la manca d’una connexió eficaç amb el futur intercambiador de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Sol·licitar a l’Autoritat del Transport Metropolità la 
incorporació al Pla Director d’Infraestructures 2001-2010 d’una  ampliació del 
Tramvia del Baix Llobregat entre Cornellà de Llobregat i l’Hospitalet de 
Llobregat a través de l’Avinguda del Baix Llobregat, zona esportiva del Reial 
Club Esportiu Espanyol, zones industrials i barri Almeda. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a l’Autoritat del Transport 
Metropolità i a l’Ajuntament de l’Hospitalet de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que sembla ser que la propera setmana el Consell 
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d’Administració de l’ATM prendrà una decisió sobre el Pla Director 
d’Infraestructures i, en aquest moment, no hi ha cap document per part de 
cap administració que demani la inclusió  del que plantejarem ara al PDI. 
 
 Això és una mica la planificació i ja ho vèiem abans en el tema de 
Millàs que hi havia un tema de curt termini i un altre de mig termini, i, en 
qualsevol cas, sí que he de dir que si això és possible serà perquè abans hem 
aprovat el projecte de la vialitat a la zona de Ribera, perquè justament aquest 
projecte de vialitat contempla una reserva per desenvolupar el projecte del 
tramvia. 
 
 Ja fa temps que venim dient que Almeda ha crescut molt, que hi ha 
molta gent vivint, i que ha crescut comercialment i que creixerà molt la zona 
industrial amb el Wold Trade Center i que vindrà molta gent a  treballar, i que 
tard o d’hora tindrem aquí l’Estadi de l’Espanyol i una zona d’oci familiar, 
també en aquest zona, i també tindrem el Parc Esportiu, i hi ha un bon 
conjunt de gent  orientada cap a l’avinguda del Baix Llobregat però no hi ha 
fins ara cap sistema de transport que comuniqui tota aquesta part de la ciutat 
amb d’altres, sobretot amb el que serà l’intercanviador  de Cornellà que serà 
un punt on es podrà intercanviar de metro a tren i de tren a tramvia. 
 
 Aleshores aquest transport públic tindria la virtualitat de donar una 
resposta a la demanda de transport públic, no només de tota aquesta zona, 
sinó també –com diria la Sra. Carmen Romero- en les zones industrials, i, a 
més a més, seria un bon sistema de transport per fer l’apropament de tot el 
nord de la ciutat cap a l’intercanviador de Cornellà, al marge de què sempre 
serà un transport públic que podrà portar a la gent des del nord de la nostra 
ciutat a la zona universitària. 
 
 Per això reiterant a l’Autoritat del Transport Metropolità la 
conveniència de planificar aquest mitjà de transport perquè això serà d’aquí a 
tres o quatre anys les necessitats de transport públic, i aquest matí amb l’ATM 
hem arribat a l’acord d’incloure aquesta ampliació al Pla d’Infraestructures del 
Transport. I per això calia un document d’algú que demanés la inclusió 
d’aquesta actuació al Pla d’Infraestructures del Transport. 
 
 Probablement trigarà molt, segur, però el que és veritat és que si 
entra dintre del Pla d’Infraestructures del Transport –com entrarà- ja estarà 
dins d’un document que possiblement, -encara que no ho sabem- estarà 
consensuat per l’administració local i autonòmica.    
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que això no justifica 
l’altre, en absolut. Tu has dit que això justifica allò de la vialitat, però ni molt 
menys per on es traçarà. Per tant, això no justifica res.  
 
 Crec que és una qüestió que no s’ha discutit però estem convençuts 
que aquesta és una qüestió acceptable. Voldria fer una pregunta, ja que diu: 
“fins el terme municipal de l’Hospitalet”, i no sé sí l’Hospitalet connectaria amb 
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un altre, perquè això sí que seria realment positiu. Per tant jo plantejo això 
que no sé si s’ha tingut en compte. Només dir que estem d’acord. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per preguntar si se sap per on passaria. 
 
 Intervé novament el Sr. Flórez per dir que a mi se’m va dir que per 
l’avinguda del Baix Llobregat, i si no és així, aleshores s’haurà de discutir. 
  
 Acte seguit pren de nou la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per respondre al Sr. Flórez i dir-li que no li dirà que passarà “per les carxofes”, 
perquè la idea que plantegem és fins al terme de l’Hospitalet, i hem d’acabar 
de treballar colze a colze amb els companys de l’Hospitalet per a determinar 
fins a on.  
 
 Si em donessin una vareta màgica per a dir fins on, penso que Feixa 
Llarga a l’Hospital de Bellvitge, però com que els companys de l’Hospitalet són 
els responsables del seu terme municipal, doncs ho haurem de consensuar 
amistosament perquè ja havíem parlat quin serà el recorregut i quin serà el 
punt final, i, en la nostra opinió, el punt final hauria de ser la línia 1 del 
metro, per allò d’afavorir la intermodalitat. 
 
 L’única zona clara que hi ha és avinguda del Baix Llobregat i a 
partir d’aquí, en funció d’on hi vagi, tirarem per un cantó o un altre, però això 
queda per més endavant, ja que el més important és que tenim l’acord i que 
s’ha d’incloure en aquest Pla Director d’Infraestructures del Transport, i tota 
la resta serà una feinada, i si tenim sort, trigarà menys sinó trigarà més.      
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que  el que s’està fent i el pas sota la Renfe s’haurà de discutir 
exactament per on passarà, però sembla que això tardà una mica. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
està d’acord en principi però no està d’acord en la manera de portar-ho al Ple. 
Crec que aquest és un tema molt important i com sempre ve d’urgència, i 
m’agradaria saber per on ha de passar o si hi ha algun projecte, perquè 
suposo que per fer el tramvia s’han de fer expropiacions. Crec que vostès en 
aquest cas –i dic el mateix que dèiem del Camp de l’Espanyol- tenen algunes 
cartes ficades en les mànigues i penso que no està bé, aquest tema s’ha de 
debatre en una Comissió abans de portar-ho, perquè estem parlant de què 
travessi el tramvia tota la part baixa de la ciutat, i ara diem que sí, i després, 
potser,  sorgeix algun tema que hem de dir que no. Això no em sembla just, 
perquè penso que si és veritat el  que ha dit de què estava coneixedor d’això, ja 
sabem que  s’ha de votar i com sempre estem amb el mateix, majoria absoluta, 
i dóna el mateix, però si més no, ens queda el dret al “pataleo”. 
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 Crec que un projecte d’aquesta envergadura no s’ha de portar 
d’urgència al Ple per molt que es reuneixi el Comitè de no sé quina cosa, 
perquè vostès hi són i saben els projectes amb temps.      
 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera,  
per manifestar que aquesta és una cosa que acaba decidint el Govern de 
Catalunya, i el que fem no és aprovar cap projecte sinó que és presentar una 
petició perquè s’estudiï, perquè passaran molts anys fins que això es 
converteixi en projecte.  
 
 Intervé en aquests moments la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar el lloc 
per on va, responent el senyor Alcalde que si no ho sabem ni nosaltres no ho 
podem explicar. Contestant la Sra. Espinosa que, aleshores, no podem 
demanar una cosa que no sabem per on hi va, i el Sr. Alcalde indica que se 
suposa que qui ho ha de fer en el seu moment –si és que es fa i esperem que 
sí- tingui sentit comú, i en tal cas, aquí si algú pretén fer-ho malament suposo 
que hi haurà un ajuntament que s’oposarà, i no deixarà fer una barbaritat. 
Però ara per ara ni hi ha projecte, ja que és una petició.       
 

 Acte seguit intervé de nou el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que donen suport a aixó amb molt d’entusiasme les Associacions 
de Veïns d’Almeda i de Riera. 
 
 Finalment pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar  que el seu Grup entenen 
que és una petició, estem d’acord en fer aquesta petició i, en principi, estem 
d’acord, no només la Sra. Carmen Romero, no només Iniciativa per Catalunya 
de Cornellà, sinó també els sindicats de la nostra comarca, perquè sabeu que 
estan treballant a favor d’apropar el transport públic a les zones industrials i, 
per tant, estaríem reforçant aqueixa idea. 
 
 Per altra banda, també perquè crec que, des del punt de vista de 
ciutat, si al final passa pel lloc on inicialment s’està parlant, -per l’avinguda 
del Baix Llobregat-, això pot servir per vàries coses que des d’una humil 
comissió de treball que organitzem una sèrie de dones que parlàvem del tema 
de Dona i Ciutat, hi havíem valorat que era important tenir en compte i era 
que es pacifiqués en el que fos possible el trànsit del carrer Rubió i Ors, que es 
disminuís i que per altra part, hi hagués una connectivitat des de la carretera, 
de la part de la Renfe fins a la zona més baixa, sobretot Almeda que pogués 
ser directa i que seria allò que alguns consideren una llançadora. D’altra 
banda, evidentment, també hi havia molta gent que estava demanant la 
connexió entre barris i la connexió també amb Bellvitge, amb l’hospital que, de 
fet, està fent com a hospital comarcal, bàsicament, i hauríem de tenir un 
apropament que no ens obligués sempre a anar en vehicle privat a Bellvitge i 
pagar l’aparcament. 
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 Per tant en els termes que s’està parlant realitzar aquesta 
sol·licitud, coincidim, estem d’acord i ens sembla que és el moment adequat 
per fer aquesta petició.       
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores, de la qual s’estén la 
present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 
 


